
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 12765, 12810
2. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 12803, 12810, 12811

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ                                                                           
1.Kατάθεση αναφορών µε αριθµό από 2595 έως 2695  ,

σελ. 12766 – 12785  2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις
Βουλευτών , σελ. 12786-12802

Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Επικρατείας, σχετικά µε την επι-

στολή του αρµόδιου Επιτρόπου για θέµατα που αφορούν τον
πρόσφατο νόµο για την αδειοδότηση των µέσων µαζικής ενη-
µέρωσης, σελ.  12803

β) Προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης:

i. σχετικά µε τις διαγραφές σπουδαστών δηµόσιων ΙΕΚ από
τα µητρώα του ΟΑΕΔ, σελ. 12805

ii. σχετικά µε την υποβάθµιση των υποκαταστηµάτων ΙΚΑ
για τους ασφαλισµένους του Νοµού Ηρακλείου, σελ. 12807

γ) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την τροπο-
ποίηση του  Άρθρου 33, τελευταίο εδάφιο παράγραφος 3 του
ν. 2859/2000, αναφορικά µε την Κύρωση Κώδικα Φόρου Προ-
στιθέµενης Αξίας (ΦΕΚ Α’ 248/07-11-2000), σελ. 12806

δ) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,
σχετικά µε την αυτοκινητοβιοµηχανία Volkswagen, σελ.
12808

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ

ΚΟΥΡΑΚΗΣ Α. , σελ. 12765 - 12807

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 12811
ΚΕΦΑΛΙΔΟΥ Χ. , σελ. 12810
ΚΟΥΡΑΚΗΣ Α. , σελ. 12803, 12810                                                           
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α, σελ. 12803

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ Τ. , σελ. 12806
ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΥ Ο. , σελ. 12805, 12806
ΗΓΟΥΜΕΝΙΔΗΣ Ν. , σελ. 12807,12808
ΚΑΜΜΕΝΟΣ Δ. , σελ. 12808, 12809
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 12811
ΚΕΦΑΛΙΔΟΥ Χ. , σελ. 12810
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 12803, 12804
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 12804, 12806
ΠΑΠΠΑΣ Ν. , σελ. 12803, 12804
ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 12807, 12808
ΤΖΟΥΦΗ Μ. , σελ. 12804, 12805
ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ Μ. , σελ. 12808, 12810

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΝΗ’

Πέµπτη 7 Ιουλίου 2016





Αθήνα, σήµερα στις 7 Ιουλίου 2016, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
10.37’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΥ ΚΟΥΡΑΚΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 6-7-2016
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΡNZ’ συνεδριάσεώς του, της Τετάρτης

6 Ιουλίου 2016, σε ό,τι αφορά: α) στην ψήφιση στο σύνολό του
σχεδίου νόµου: «Κύρωση της Απόφασης του Συµβουλίου
2014/335/ΕΕ, Ευρατόµ για το Σύστηµα των ιδίων πόρων της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης Τύπος», καθώς και β) στην εκλογή Αντιπρο-
έδρου της Βουλής των Ελλήνων.)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον Γραµµατέα της Βου-
λής κ. Μάριο Κάτση, Βουλευτή Θεσπρωτίας, τα ακόλουθα:

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΖ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΝH’

Πέµπτη 7 Ιουλίου 2016



12766 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΝΗ’ - 7 ΙΟΥΛΙΟΥ 2016 12767



12768 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΝΗ’ - 7 ΙΟΥΛΙΟΥ 2016 12769



12770 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΝΗ’ - 7 ΙΟΥΛΙΟΥ 2016 12771



12772 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΝΗ’ - 7 ΙΟΥΛΙΟΥ 2016 12773



12774 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΝΗ’ - 7 ΙΟΥΛΙΟΥ 2016 12775



12776 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΝΗ’ - 7 ΙΟΥΛΙΟΥ 2016 12777



12778 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΝΗ’ - 7 ΙΟΥΛΙΟΥ 2016 12779



12780 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΝΗ’ - 7 ΙΟΥΛΙΟΥ 2016 12781



12782 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΝΗ’ - 7 ΙΟΥΛΙΟΥ 2016 12783



12784 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΝΗ’ - 7 ΙΟΥΛΙΟΥ 2016 12785



12786 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΝΗ’ - 7 ΙΟΥΛΙΟΥ 2016 12787



12788 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΝΗ’ - 7 ΙΟΥΛΙΟΥ 2016 12789



12790 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΝΗ’ - 7 ΙΟΥΛΙΟΥ 2016 12791



12792 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΝΗ’ - 7 ΙΟΥΛΙΟΥ 2016 12793



12794 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΝΗ’ - 7 ΙΟΥΛΙΟΥ 2016 12795



12796 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΝΗ’ - 7 ΙΟΥΛΙΟΥ 2016 12797



12798 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΝΗ’ - 7 ΙΟΥΛΙΟΥ 2016 12799



12800 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΝΗ’ - 7 ΙΟΥΛΙΟΥ 2016 12801



12802 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 1077/4-7-2016 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών της Δηµοκρα-
τικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Ανδρέα Λοβέρδου προς
τον Υπουργό Επικρατείας, σχετικά µε την επιστολή του αρµόδιου
Επιτρόπου για θέµατα που αφορούν τον πρόσφατο νόµο για την
αδειοδότηση των µέσων µαζικής ενηµέρωσης.

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Νικόλαος
Παππάς. 

Κύριε Λοβέρδο, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά για να αναπτύ-
ξετε την επίκαιρη ερώτησή σας. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, όταν κάναµε στην Ολοµέλεια και στη Διά-

σκεψη Προέδρων, τη συζήτηση για το νόµο σας περί τηλεοπτι-
κών αδειών και συναφών θεµάτων, είχα επικαλεστεί, µεταξύ
πολλών άλλων, τις οδηγίες 2002/20 και 2002/21. Είχα επικαλεστεί
αυτές τις οδηγίες, προσπαθώντας να καταστρώσω ένα κοινό
πεδίο ανάµεσα µας, νοµικό, που διέπει τα ζητήµατα που θέλετε
να ρυθµίσετε. 

Εις µάτην, όµως. Περιφρονούσατε κάθε τέτοιου είδους υπό-
δειξη, δηλώνοντας και εσείς και ο συνάδελφός σας, ο κ. Σπίρ-
τζης, πως όλα αυτά δεν στέκουν. Ήρθε, όµως, η επιστολή του
Επιτρόπου για την ψηφιακή οικονοµία και κοινωνία του κ. Έτινγ-
κερ και έβαλε τα πράγµατα στη θέση τους σε σχέση µε το Ενω-
σιακό Δίκαιο, σε σχέση δηλαδή µε το πλαίσιό σας και το πλαίσιό
µας. 

Σας είπε ότι έχετε πολλές περισσότερες δυνατότητες, απ’
αυτές που καταλήγετε να δίνετε µε τη µορφή τηλεοπτικής
άδειας. Το θεσµικό πλαίσιο επιβάλλει πολυφωνία, επιβάλλει ενη-
µέρωση και η τεχνική πλευρά του τεχνικού πλαισίου, σας δίνει
πολύ παραπάνω δυνατότητες απ’ αυτές που χρησιµοποιείτε και
σας επισηµαίνει ότι η µη αξιοποίηση αυτού του τεχνικού πλαι-
σίου, έχει ένα πρόβληµα και ζητά τις παρατηρήσεις σας. 

Για όποιον γνωρίζει, µπορεί να καταλάβει ότι αυτή είναι η αρχή
µιας διαδικασίας, που αν τα επιχειρήµατα της χώρας δεν είναι
πειστικά, υπάρχει ζήτηµα προσφυγής της Ευρωπαϊκής Επιτρο-
πής εναντίον της Ελλάδας. 

Κύριε Υπουργέ, ταυτοχρόνως, στο κείµενο αυτό, στο κείµενο
της επιστολής δηλαδή, υπάρχουν πάρα πολλές παρατηρήσεις
και µάλιστα στο διατακτικό του µέρος, σχετικά µε την έλλειψη
σεβασµού από τη νοµοθεσία σας, δηλαδή τη νοµοθεσία περί τη-
λεοπτικών αδειών και συναφών θεµάτων, σε σχέση µε τις ρυθµι-
στικές αρχές, τις ανεξάρτητες διοικητικές αρχές. 

Γίνεται, συγκεκριµένη αναφορά στην Ενιαία Ρυθµιστική Αρχή
και στην αντίστοιχη Ανεξάρτητη Διοικητική Αρχή Τηλεπικοινω-
νιών και Ταχυδροµείων. Δεν έχει εξεταστεί το θέµα του Συµβου-
λίου Ραδιοτηλεόρασης, διότι αυτό αφορά άλλη καταγγελία
προσφυγή ενδιαφεροµένων και θα εξεταστεί οσονούπω. Έρχεται
κι αυτό δηλαδή. 

Υπό την έννοια αυτή, κύριε Πρόεδρε, δεν µπορείτε να λέτε –
και να το λέτε απευθυνόµενος σε γνώστες και µη– ότι όλο αυτό
το θεσµικό πλαίσιο δεν έχει καµµία σχέση µε το ζήτηµα των τη-
λεοπτικών αδειών, αφού είναι πολύ λογικό, να προκύπτει ακόµα
και στου αδαούς το µυαλό, το συµπέρασµα ότι είναι η πρώτη
φάση και έπεται και η δεύτερη, που θα ακολουθήσει τις απαντή-
σεις που θα δώσετε µε τις δικές σας παρατηρήσεις. 

Υπό την έννοια αυτή, και σε ό,τι αφορά, πρώτον, τον περιορι-
σµό των δυνατοτήτων που σχετίζονται µε την επικοινωνία, δη-
λαδή µε ένα αγαθό αµφίδροµο για αυτόν που δέχεται το προϊόν
της επικοινωνίας και για αυτόν που το αποστέλλει και δεύτερον,
σε ό,τι αφορά την παραβίαση του σεβασµού –του οφειλόµενου
σεβασµού- στις ανεξάρτητες αρχές, το να τα παραβλέπετε όλα
αυτά εσείς και να λέτε ότι καµµία σχέση δεν έχει µε τις άδειές
σας η όλη αυτή επιστολή και το περιεχόµενό της, αποτελεί κλα-
σικό πολιτικό στρουθοκαµηλισµό. Βάζω το κεφάλι µου µέσα στο
χώµα, δεν βλέπω, κι επειδή εγώ δεν βλέπω, θεωρώ ότι πολιτικά
τίποτε άλλο δεν υπάρχει. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Υποβάλετε τα ερω-
τήµατα, σας παρακαλώ, για να απαντήσει ο Υπουργός, κύριε Λο-
βέρδο. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ναι, αλλά ήθελα να κλείσω, κύριε
Πρόεδρε, τη σκέψη µου και νοµίζω ότι δεν έχω παραβιάσει πολύ
τον χρόνο, σε σχέση µε τα καθηµερινά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ναι, ολοκληρώστε,
όµως, για να προχωρήσουµε. Έχετε και τη δευτερολογία σας. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Επιµένω, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, να
µέµφοµαι την Κυβέρνηση και να αποκαλώ τον Υπουργό Τύπου,
Επικρατείας, «Υπουργό προπαγάνδας», διότι η βασική του απο-
στολή τελικά, ως φαίνεται, είναι να αλλοιώνει την πραγµατικό-
τητα, να παραβιάζει την αλήθεια, εν όψει των συµφερόντων της
Κυβέρνησης, την οποία υπηρετεί. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Τον λόγο έχει ο
Υπουργός κ. Νίκος Παππάς. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Κύριε Λο-
βέρδο, πραγµατικά εκπλήσσοµαι, διότι δεν κρατιέστε. Επιµένετε
να εκτίθεστε ενώπιον του ελληνικού λαού –λυπάµαι πάρα πολύ-
κι επειδή εκτιµώ ότι είστε ένας έξυπνος άνθρωπος, αναρωτιέµαι
γιατί το κάνετε και γιατί επιµένετε. Δεν ξέρω πού θεωρείτε ότι
ενδεχοµένως δίνετε εξετάσεις και ποιοι περιµένετε να σας δουν
και να χαρούν µε την τοποθέτησή σας. Ειλικρινά περίµενα µετά
και τις τελευταίες εξελίξεις, τουλάχιστον τους ακραίους χαρα-
κτηρισµούς «περί Υπουργών προπαγάνδας» να τους αποφύγετε. 

Θυµάται το πανελλήνιο τι έχετε εκστοµίσει και εσείς προσω-
πικά και ο οµοϊδεάτης σας κ. Βενιζέλος ότι «αυτό το νοµοσχέδιο
θα γίνει ο τάφος µας, ότι ο οµιλών είναι ο Γεωργαλάς, ο Υπουρ-
γός προπαγάνδας που θέλει να ελέγξει την ενηµέρωση». 

Προς τι όλες αυτές οι ακρότητες; Μάλιστα αυτή τη στιγµή έρ-
χεστε και τις εκστοµίζετε, µε αφορµή γεγονότα τα οποία σας
έχουν εκθέσει. Διότι στην πολιτική υπάρχουν…

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ποια είναι αυτά;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Θα σας πω.

Στην πολιτική υπάρχουν τα ιστορικά λάθη, όπως αυτό που διέ-
πραξε η παράταξή σας, ταυτιζόµενη µε τις ακραίες νεοφιλελεύ-
θερες πολιτικές και την ακραία εκδοχή της Νέας Δηµοκρατίας
του κ. Σαµαρά, αλλά υπάρχουν και µεγάλες γκάφες. Σε µια τέ-
τοια έχετε υποπέσει, κύριε Λοβέρδο, αυτή τη βδοµάδα. 

Γιατί υποπέσατε σε µεγάλη γκάφα; Διότι νοµίζω ότι σπεύσατε
να πείτε, πως εγώ πιάστηκα ψευδόµενος αλλά φαίνεται ότι εσείς
προσοµοιάζετε κάποιον που βλέπει µπροστά του την µπανανό-
φλουδα και αντί να στρίψει, καταριέται την τύχη του επειδή θα
ξαναπέσει. Αυτό κάνετε, κύριε Λοβέρδο. 

Ήρθε η ερώτησή σας να βασιστεί σε ένα δηµοσίευµα, που
έλεγε ότι υπάρχει επιστολή-κόλαφος για τις τηλεοπτικές άδειες.
Ανακινήσατε το θέµα. Το έπιασαν κάποιοι στα απογευµατινά δελ-
τία και λένε «στον αέρα ο διαγωνισµός για τις άδειες». Δεν περ-
νάνε λίγες ώρες, υπάρχει ένα δηµοσίευµα σε ευρωπαϊκή
ιστοσελίδα euractiv.gr που λέει ακριβώς ότι ουδεµία σχέση έχει
η συγκεκριµένη επιστολή του Επιτρόπου Έτινγκερ µε το θέµα
των αδειών. 

Αν δεν σας αρκεί αυτό, δεν πέρασε πάρα πολλή ώρα και το
ίδιο επανέλαβε και η Εκπρόσωπος της Κοµισιόν. Μάλιστα, το
επανέλαβε –και εδώ θα ήθελα να το υπογραµµίσω- µετά από επί-
µονες –και καλώς έκαναν οι δηµοσιογράφοι- ερωτήσεις των δη-
µοσιογράφων. Είπε τρεις φορές ότι δεν έχει καµµία σχέση µε το
θέµα των αδειών. Γιατί, λοιπόν, επιµένετε να εκτίθεστε; 

Νοµίζω ότι και ο χρόνος στον οποίο επιλέξατε να σηκώσετε
εσείς και τα συγκεκριµένα µίντια αυτόν τον θόρυβο δεν είναι τυ-
χαίος, διότι ήταν ένα εικοσιτετράωρο πριν τη συζήτηση στο Συµ-
βούλιο της Επικρατείας των αιτήσεων ακυρώσεως και των
ασφαλιστικών µέτρων, τα οποία έχουν καταθέσει οι ιδιοκτησίες
των καναλιών. Είναι εξήντα έξι τον αριθµό συνολικά τα δικό-
γραφα που έχουµε παραλάβει. Όµως, νοµίζω ότι η προσπάθεια
δηµιουργίας κλίµατος σύγχυσης έχει αρχίσει να δηµιουργεί θυ-
µηδία. 

Εµείς νοµίζω ότι έχουµε αυτήν τη στιγµή τη δυνατότητα να
πούµε µε χαρά ότι βρίσκεται σε εξέλιξη στα τελευταία του στάδια
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ο διαγωνισµός. Έχουν κατατεθεί έντεκα φάκελοι. Τις επόµενες
µέρες, νοµίζω, θα προχωρήσουµε και θα ολοκληρώσουµε τη δια-
δικασία της προεπιλογής και η δηµοπρασία θα διεξαχθεί στις
αρχές Αυγούστου. 

Φροντίστε να µην εκτίθεστε κι εσείς και να µην εκθέτετε και
την παράταξη, την οποία αυτήν τη στιγµή εδώ µέσα εκπροσω-
πείτε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Τον λόγο έχει ο ερωτών κ. Λοβέρδος για τη δευτερολογία του
για τρία λεπτά. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, εάν τα λέγατε αυτά κάποιους µήνες ή κάποια

χρόνια πριν, πιθανόν και κάποιος να σας άκουγε. Όµως, τα λέτε
ενώ έχετε πλαίσιο και πολιτικών, σε ό,τι αφορά την Κυβέρνησή
σας αλλά και ανθρώπων, σε ό,τι αφορά το αντικείµενό σας. Είστε
πλαισιωµένος, κύριε Υπουργέ. Γύρω από το πρόσωπό σας κι-
νούνται και πολιτικές και πρόσωπα. Κι επειδή είστε πλαισιωµέ-
νος, πρέπει να είστε και πιο συγκρατηµένος, σε ό,τι αφορά τους
χαρακτηρισµούς και για εµένα προσωπικά και για την παράταξη,
την οποία έχω την τιµή να εκπροσωπώ, αλλά και για την πολιτική
µας συγκυρία. 

Κύριε Υπουργέ, εγώ δεν έκανα γενικές αναφορές. Κι επειδή
είµαι και νοµικός, έκανα συγκεκριµένες αναφορές σε Ενωσιακό
Δίκαιο, το οποίο είχα προείπει τον Οκτώβριο τότε και το οποίο
σήµερα σας γίνεται σαφές µε την επιστολή του Επιτρόπου Έν-
τιγκερ. Σας έκανα ειδική αναφορά στη σελίδα 27, η οποία εµπε-
ριέχει µε τους πιο συγκεκριµένους όρους του γράµµατος, όχι
του πνεύµατος και του νοήµατος, ότι παρεµβαίνετε αυθαίρετα,
καθορίζοντας αριθµό αδειών µόνο τέσσερις. 

Στη σελίδα 28, µε τον πιο σαφή τρόπο, σας λέει ότι παραβιά-
ζετε ευθέως την ανεξαρτησία των ανεξάρτητων διοικητικών
αρχών. Εγώ δεν µιλάω αόριστα. Εγώ µιλάω συγκεκριµένα. Κι
επειδή το ζήτηµα της αδειοδότησης κρίνεται και ως προς τον
αριθµό που αυθαίρετα αποφασίσατε, αλλά και ως προς το ότι
εσείς υποκλέψατε την αρµοδιότητα του Συµβουλίου Ραδιοτηλε-
όρασης, έρχεται και δεύτερο χαστούκι. Αυτό είναι το πρώτο. Έρ-
χεται και δεύτερο. 

Δεν µπορείτε να λέτε ότι δεν έχει καµµία σχέση το ένα µε το
άλλο, όταν ο αριθµός των αδειών, που αυθαίρετα καθορίσατε
εσείς είναι τέσσερις, και εδώ σας λέει η Ευρωπαϊκή Επιτροπή –
και όχι εµείς πια- ότι οι δυνατότητες είναι πολύ παραπάνω και
επίτηδες δεν τις αξιοποιείτε. Ένα το κρατούµενο.

Δεύτερο το κρατούµενο: Εγώ σας σέβοµαι σαν πολιτικό και
φυσικό πρόσωπο. Όµως, σε ό,τι αφορά το αντικείµενό σας, λει-
τουργείτε ως «Υπουργός προπαγάνδας». Απορώ γιατί είχατε
εκνευριστεί όταν σας προσοµοίωσα, κατά πολιτική υπερβολή, όχι
µε την απολύτως ακρίβεια των όρων, «Υπουργό της Βορείου Κο-
ρέας». Δίνετε εσείς άδειες τηλεοπτικές. Η Κυβέρνησή σας απο-
φασίζει ποια λαϊκή συγκέντρωση είναι νόµιµη και ποια δεν είναι
νόµιµη. Είστε γενικά µια πολιτική παράταξη, που δεν λειτουργεί
στο πλαίσιο της δηµοκρατίας. 

ΜΕΡΟΠΗ ΤΖΟΥΦΗ: Τι άλλο θα ακούσουµε;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Μας προσβάλλει όλους!
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Είναι πάρα πολύ χαρακτηριστικό, κύριε

Υπουργέ, για να σας δώσω ακόµη ένα επιχείρηµα, για να δείτε ότι
στηρίζω τον πολιτικό µου λόγο στα επιχειρήµατα, που µας έδωσε
ο πρώην συνεργάτης σας, ο κ. Τζέιµς Γκάλµπρεϊθ, ο οποίος είπε
για τον Μάρτιο του 2015, κάτι που συνδυάζεται πάρα πολύ µε τα
χρονικά πλαίσια µεταστροφής Βαρουφάκη, που εσείς δώσατε µε
δήλωσή σας πριν από λίγες µέρες, ότι, δηλαδή, αυτός ήταν υπέρ
της αναδίπλωσης και τον επαναφέρατε στην τάξη. Αυτά γίνονται
Φεβρουάριο του 2015. Και Μάρτιο του 2015, ο συνεργάτης του κ.
Βαρουφάκη –οικονοµολόγος, δεν µπορείτε να λέτε ότι δεν ξέρει,
δεν µπορείτε να λέτε ότι δεν ήταν, γιατί ήταν- γράφει στο βιβλίο
του ότι είχατε εκπονήσει το σχέδιο Χ, σύµφωνα µε το οποίο έκτα-
κτη ανάγκη θα κηρυσσόταν στη χώρα, δηλαδή στρατός, αντί µι-
σθών και συντάξεων θα υπήρχαν υποσχετικές κ.λπ..

Άρα στο µυαλό σας υπάρχουν αυτά που λέµε. Απλώς, σας ενο-
χλεί να τα λέµε, γιατί δεν δέχεστε την πολιτική κριτική. Τη θεωρείτε
εξοβελιστέα, διαπλεκόµενη. Τη θεωρείτε παράνοµη, αντισυνταγ-

µατική. Δεν σας αρέσει η κριτική. Όµως, ο ρόλος σας ως Υπουρ-
γού είναι συνυφασµένος µε την κριτική. Πρέπει να το συνδυάσετε
αυτό στο µυαλό σας και να τη δεχθείτε. Θα την υφίστασθε την κρι-
τική. Δεν γίνεται αλλιώς, κύριε Υπουργέ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Καλώς. Ολοκληρώ-
στε τη σκέψη σας παρακαλώ.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Τώρα, έχετε αυτήν την επιστολή, που
είναι µια επιστολή στην έναρξη, αγαπητοί συνάδελφοι, της σχε-
τικής νοµικής διαδικασίας. Δεν ανταλλάσσετε απόψεις. Η Ευρω-
παϊκή Επιτροπή λέει ποιο είναι το Ενωσιακό Δίκαιο -σας το είχαµε
πει κι εµείς εδώ- και σας λέει «απαντήστε στις παρατηρήσεις
µας», που είναι οξύτατες, προκειµένου να λάβετε δεύτερο σήµα
από την πλευρά τους που σηµαίνει έναρξη της διαδικασίας προ-
σφυγής κατά της Ελλάδος.

Όλο αυτό, κύριε Υπουργέ, γίνεται ενώ ακόµη δεν έχει εξετα-
στεί το άλλο θέµα «Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης και τηλεοπτικές
άδειες». Έρχεται και αυτό. 

Σας ρώτησα στην επίκαιρη ερώτησή µου –και αυτό µε ενδια-
φέρει πιο πολύ, καθώς η ανταλλαγή µεταξύ µας χαρακτηρισµών
είναι για την πολιτική αντιπαράθεση, αλλά για την ουσία της υπό-
θεσης είναι άλλο το θέµα- εάν σκέφτεστε να κάνετε αλλαγές. Σας
δίνει συγκεκριµένη αφορµή και κατεύθυνση σκέψης το Ενωσιακό
Δίκαιο και όπως αυτό ερµηνεύεται από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή.
Παίρνετε το µήνυµα; Έχετε σκοπό να κάνετε αλλαγές; Κι αν
έχετε σκοπό να κάνετε αλλαγές, ποιες είναι αυτές;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ωραία. Ευχαρι-
στούµε τον κ. Λοβέρδο.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Κύριε Λο-

βέρδο, θα σας έλεγα ότι εσείς προφανώς δεν παίρνετε το µή-
νυµα, διότι το µόνο που αποµένει –φαντάζοµαι- είναι να
διεκδικήσετε να κάνετε εσείς την ενηµέρωση των συντακτών
στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Ειλικρινά, δεν καταλαβαίνω. Τι άλλο
πρέπει να ειπωθεί, δηλαδή, για να καταλάβετε ότι πατήσατε την
µπανανόφλουδα;

Ήλπιζα πραγµατικά ότι -κάτι υπονοήσατε, βέβαια- θα κάνετε
ένα βήµα ειλικρίνειας και θα έλθετε εδώ να πείτε «µάλιστα, δεν
έχει να κάνει µε τις άδειες». Υποστηρίξτε και τη θέση σας για τον
αριθµό των αδειών. Δεν υπάρχει καµµία αντίρρηση. Όµως, τώρα
µπορείτε να λέτε σε µένα ότι δεν έχω συνηθίσει την κριτική και
συγκεκριµένα σε µένα; Το τι έχουµε υποστεί οι συγκεκριµένοι
Υπουργοί από τα µέσα ενηµέρωσης, το τι χυδαιότητες και το τι
εµετός έχει γίνει, νοµίζω πραγµατικά ότι δεν έχει προηγούµενο!

Επιτρέψτε µου να σας πω ότι δεν χρειάζεται να είναι και κανείς
παµπόνηρος για να συνδέσει αυτές τις χυδαίες επιθέσεις µε τη
διαδικασία της αδειοδότησης, την οποία µε ψυχραιµία και απο-
φασιστικότητα εµείς την προχωράµε.

Με ρωτάτε αν θα κάνουµε αλλαγές. Έχουµε, όπως σας είπα
και πριν, έντεκα ενδιαφερόµενους, που διεκδικούν τέσσερις
άδειες και αυτό µας ικανοποιεί ιδιαιτέρως. Η Επιτροπή Διενέρ-
γειας του Διαγωνισµού έχει παραλάβει τους φακέλους, έχει ξε-
κινήσει ο έλεγχος και σε συνεργασία µε την Εταιρεία Ορκωτών
Ελεγκτών θα ολοκληρωθεί η διαδικασία µέχρι τις 14 Ιουλίου,
όπου και θα ανακοινωθεί η λίστα των υποψηφίων, οι οποίοι έχουν
περάσει το στάδιο της προεπιλογής και θα πάνε στη δηµοπρα-
σία.

Ταυτόχρονα, έχουµε ανεβάσει στη διαβούλευση νοµοσχέδιο
για το ηλεκτρονικό σύστηµα διάθεσης διαφηµιστικού χρόνου,
διότι γνωρίζετε ότι στη διανοµή της διαφήµισης έχουµε µια κα-
τάσταση µε µεγάλη αδιαφάνεια και µε πολύ διευρυµένη κυκλο-
φορία, ας πούµε, µαύρου χρήµατος ή αδιαφανών συναλλαγών
ή συναλλαγών που ονοµάζονται κάπως, ενώ είναι κάτι άλλο. Νο-
µίζω ότι εδώ πέρα θα έπρεπε να έχετε κι εσείς µια συµβολή.

Βεβαίως, έχουµε προχωρήσει και το µητρώο των on line
media, όπου πάνω από διακόσιες πενήντα ιστοσελίδες έχουν
γραφτεί.

Θα σας θυµίσω, επίσης, και το γεγονός ότι πλέον οι δηµόσιες
υπηρεσίες και οι τράπεζες οφείλουν να δηµοσιεύουν την κατα-
νοµή του διαφηµιστικού τους χρόνου.

Τώρα θα σας απαντήσω µε σαφήνεια. Εάν από εµάς περιµέ-
νετε να αλλάξουµε πολιτική και να πούµε «α, µας συγχωρείτε,
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κάναµε λάθος, επιστρέφουµε στο status quo ante», δεν θα το κά-
νουµε, κύριε Λοβέρδο, διότι ήµασταν η µοναδική χώρα στην Ευ-
ρώπη, η οποία δεν είχε αδειοδοτηµένους τηλεοπτικούς
σταθµούς. Αυτή η πραγµατικότητα δεν σας τιµά και πάλι θα πε-
ρίµενα µια λέξη αυτοκριτικής, την οποία πάλι δεν άκουσα.

Τι θέλατε να κάνουµε εµείς; Τις «τροπολογίες της βασιλόπι-
τας»; Να παρατείνουµε το καθεστώς νόµιµης λειτουργίας σταθ-
µών που δεν κατέχουν άδεια; Εντάξει, ο καθένας έχει δικαίωµα
να προσφεύγει στη δικαιοσύνη και να υπερασπίζεται το ειδικό
του συµφέρον, όπως αυτός νοµίζει. Όµως, τι ζητάµε εδώ πέρα;
Να γυρίσουµε σε ποιο καθεστώς; Στο καθεστώς των µη αδειών;

Όµως, πολύ φοβάµαι και αυτό είναι διδακτικό -και µε λυπεί η
στάση σας, για το γεγονός ότι σπεύσατε να κάνετε αυτή την ερώ-
τηση και για τον τόνο που συνεχίζετε να χρησιµοποιείτε- ότι το
πρόβληµα δεν ήταν τα συµφέροντα. Το πρόβληµα ήταν οι πολι-
τικές δυνάµεις, οι οποίες για την εφήµερη δηµοσιότητα επέλεγαν
να υπερασπίζονται αυτά τα συµφέροντα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό κ. Παππά.

Προχωρούµε στη συζήτηση της δέκατης όγδοης µε αριθµό
1017/21-6-2016 επίκαιρης ερώτησης δεύτερου κύκλου της Βου-
λευτού Ιωαννίνων του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Μερόπης Τζούφη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τις διαγρα-
φές σπουδαστών δηµόσιων ΙΕΚ από τα µητρώα του ΟΑΕΔ.

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει η Αναπληρώτρια Υπουρ-
γός Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης, κ. Ουρανία Αντωνοπούλου. 

Τον λόγο έχει η κ. Τζούφη, για να αναπτύξει την ερώτησή της
για δύο λεπτά.

ΜΕΡΟΠΗ ΤΖΟΥΦΗ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Υπουργοί, προσω-
πικά κυρία Υπουργέ, κατ’ αρχάς θέλω να ευχαριστήσω για την
άµεση απόκρισή σας σε ένα θέµα που αφορά, όπως ξέρετε πολύ
καλύτερα από µένα, µια σηµαντική πληθυσµιακή οµάδα, αυτή
των ανέργων και των σπουδαστών στα δηµόσια ΙΕΚ και το οποίο
αποτελεί ένα πολυεπίπεδο ζήτηµα µε σηµαντικές κοινωνικές και
πολιτικές προεκτάσεις. 

Είναι γνωστό ότι το προηγούµενο διάστηµα ανέκυψε το ζήτηµα
µε το δικαίωµα κατοχής ή όχι κάρτας ανεργίας από τους σπουδα-
στές των δηµόσιων ΙΕΚ. Μάλιστα, ύστερα από σχετικές καταγγε-
λίες, ο ΟΑΕΔ ερµηνεύοντας µια σειρά αντιφατικών νόµων και
ευρωπαϊκών διατάξεων, εξέδωσε εγκύκλιο µε την οποία προχω-
ρούσε σε διαγραφές σπουδαστών από τα µητρώα του οργανι-
σµού, όπως για παράδειγµα στην πόλη του τόπου καταγωγής µου,
τα Ιωάννινα, αλλά και αλλού, όπως στη Ρόδο. 

Η εφαρµογή της εγκυκλίου θα είχε ως αποτέλεσµα την απώ-
λεια της ιδιότητας του ανέργου κατά τη διάρκεια της φοίτησης,
τη διακοπή της κάρτας ανεργίας στους επιδοτούµενους και µη
ανέργους, οδηγώντας στον µηδενισµό της προηγούµενης περιό-
δου ανεργίας. 

Επιπλέον, οι εργαζόµενοι σπουδαστές έχαναν το επίδοµα
ανεργίας, ενώ υπήρχε πρόβληµα και στη συµµετοχή τους στα
χρηµατοδοτούµενα προγράµµατα του ΟΑΕΔ. 

Ωστόσο, οι παραπάνω διατάξεις, όπως ξέρετε πολύ καλύτερα
από εµένα, έρχονταν σε σύγκρουση τόσο µε τροποποιήσεις που
έγιναν στον παλαιότερο νόµο του 1985 όσο και µε διατάξεις που
προβλέπονται σε ευρωπαϊκούς κανονισµούς, καθώς και µε τον
κανονισµό λειτουργίας των Ινστιτούτων Επαγγελµατικής Κατάρ-
τισης, που ορίζει τους καταρτιζόµενους ως διαθέσιµους για ερ-
γασία.

Ύστερα από δίκαιες κινητοποιήσεις των σπουδαστών, οι
οποίοι ζητούσαν να αρθεί η εν λόγω αδικία, καθώς και να ανα-
κληθεί η απόφαση του οργανισµού, αλλά και µε παρεµβάσεις και
συζητήσεις σε κεντρικό πολιτικό επίπεδο, το διοικητικό συµβού-
λιο του ΟΑΕΔ σε πρόσφατη συνεδρίασή του στις 14 Ιουνίου απο-
φάσισε να διορθώσει ένα σηµαντικό µέρος των αδικιών σε βάρος
των σπουδαστών, οι οποίοι αποτελούν και το περιεχόµενο της
επίκαιρης ερώτησης που σας έχω απευθύνει. 

Όµως, το διοικητικό συµβούλιο του ΟΑΕΔ αναφέρει πως απαι-
τείται, µε βάση και αυτά που είπα προηγουµένως, νοµοθετική
ρύθµιση, κυρίως για τους µη επιδοτούµενους ανέργους, οι

οποίοι παραµένουν εγγεγραµµένοι στα µητρώα, χωρίς να υπο-
λογίζεται η διάρκεια των σπουδών τους στον χρόνο ανεργίας. 

Η νοµοθετική ρύθµιση είναι αρµοδιότητας του δικού σας
Υπουργείου και γι’ αυτό στο σηµείο αυτό θα ήθελα να σας ρω-
τήσω ποιες ενέργειες και πρωτοβουλίες προσανατολίζεται να
λάβει η ηγεσία του Υπουργείου στην κατεύθυνση αυτή, αλλά και
άλλες πιθανόν που είναι απολύτως απαραίτητες, ώστε να αρθεί
η αδικία απέναντι στους µη επιδοτούµενους ιδιαίτερα και να επι-
λυθεί το ζήτηµα µε δίκαιο και κοινωνικά ικανοποιητικό τρόπο, ξε-
περνώντας το πολυδαίδαλο νοµικό τοπίο και αποκαθιστώντας
την εµπιστοσύνη του πολίτη στη δηµόσια διοίκηση, ιδιαίτερα στο
πλαίσιο αυτής της πολύ δύσκολης οικονοµικής συγκυρίας που
αντιµετωπίζει η χώρα µας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε την
κ. Τζούφη.

Καλούµε την Αναπληρώτρια Υπουργό κ. Ουρανία Αντωνοπού-
λου να απαντήσει για τρία λεπτά. 

ΟΥΡΑΝΙΑ ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Ερ-
γασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης):
Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Βουλευτές, είναι υποχρέωση της Κυβέρ-
νησής µας να αποκαθιστά τη δικαιοσύνη και να διορθώνει όποια
λάθη βρίσκει από το παρελθόν. 

Πράγµατι, η πρακτική του ΟΑΕΔ να αφαιρεί την κάρτα ανεργίας
από ανέργους που θέλησαν να είναι και σπουδαστές σε δηµόσια
ΙΕΚ βασιζόταν και στην υπ’ αριθµόν 439/26-4-2013 εγκύκλιο του
ΟΑΕΔ.

Το Υπουργείο µας δέχθηκε πρόσφατα καταγγελίες, συγκεκρι-
µένα από τα µέσα Απριλίου. Βάσει όλων των καταγγελιών που
πήραµε στα χέρια µας καταθέσαµε και εξηγήσαµε στη διοίκηση
του ΟΑΕΔ την οπτική µας γωνία και -όπως αναφέρατε και εσείς-
το διοικητικό του συµβούλιο έλαβε αυτή την απόφαση, η οποία
έχει ήδη αναρτηθεί. 

Συγκεκριµένα, οι επιδοτούµενοι άνεργοι συνεχίζουν να διατη-
ρούν την ιδιότητα του ανέργου κατά τη διάρκεια των σπουδών
τους, εφόσον δεν έχει λήξει η επιδότησή τους. Ως εκ τούτου, συ-
νεχίζεται η καταβολή του επιδόµατος τακτικής ανεργίας. Οι ερ-
γαζόµενοι σπουδαστές των οποίων λύεται ή λήγει η σχέση
εργασίας επίσης κατά τη διάρκεια της κατάρτισής τους δικαιούν-
ται τακτική επιδότηση. 

Όσον αφορά τους µη επιδοτούµενους άνεργους, όπως ακρι-
βώς αναφέρετε, προς το παρόν αυτό που διορθώθηκε είναι να
παραµένουν εγγεγραµµένοι στο µητρώο, δηλαδή να µην τους
παίρνουν πίσω την κάρτα ανεργίας. Και σωστά αναφέρετε ότι
δεν θα λογίζεται η διάρκεια των σπουδών τους στον χρόνο της
ανεργίας. 

Όσον αφορά αυτή την τελευταία παρατήρηση, το διερευ-
νούµε. Η ανάγκη να πάρουµε µέτρα για αυτή την αδικία που κα-
ταθέσατε διερευνάται αυτή τη στιγµή. Θα επανέλθουµε. Από ό,τι
µας έχουν ήδη πει οι νοµικοί, είναι πολύ πιο περίπλοκο το θέµα.
Πρέπει να εξετάσουµε διάφορες πτυχές πριν να δώσουµε την
οδηγία ή να κάνουµε την απαραίτητη νοµοθετική ρύθµιση. Θα
επανέλθουµε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε την
κυρία Υπουργό. 

Τον λόγο έχει η κ. Τζούφη για τρία λεπτά για τη δευτερολογία
της. 

ΜΕΡΟΠΗ ΤΖΟΥΦΗ: Ευχαριστώ για τη συγκεκριµένη και κατα-
τοπιστική τοποθέτησή σας. Ελπίζω ότι θα υπάρξει ένα σαφές
χρονοδιάγραµµα για το θέµα που, όπως είπατε, παραµένει ανοι-
χτό. 

Θα µου επιτρέψετε να επιµείνω και να προσθέσω και κάποια
ακόµη στοιχεία σε αυτή την κατεύθυνση, που και εσείς αναγνω-
ρίσατε ότι χρήζει επίλυσης. Οι σπουδαστές των ΙΕΚ δεν παίρνουν
κάποιο επίδοµα, όπως είπαµε, στη διάρκεια των σπουδών τους
και µιλάµε για σπουδές που διαρκούν δυο χρόνια και όχι κάποι-
ους µήνες. Δεν πρόκειται, δηλαδή, για κάποιο voucher. 

Συνεπώς, η φοίτηση στα δηµόσια ΙΕΚ αποτελεί πρόγραµµα
επαγγελµατικών σπουδών και θα µπορούσαν οι σπουδαστές να
αντιµετωπίζονται όπως οι φοιτητές, οι υπόλοιποι σπουδαστές
στο ζήτηµα της διατήρησης της ιδιότητας του ανέργου, ενώ
υπάρχουν και άλλα ανοιχτά ζητήµατα, όπως για παράδειγµα η
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µείωση της τιµής του εισιτηρίου στα µέσα µαζικής µεταφοράς,
την οποία είχαµε αναφέρει σε παλαιότερη ερώτηση, η οποία συ-
νυπογραφόταν από αρκετούς συναδέλφους Βουλευτές και από
εµένα. 

Κλείνοντας, θα ήθελα να υπογραµµίσω ότι ο ρόλος των δηµό-
σιων ΙΕΚ πρέπει να ενισχυθεί και να αναβαθµιστεί, ώστε αυτά τα
ιδρύµατα να είναι ικανά να αντιµετωπίσουν τις σύγχρονες προ-
κλήσεις και απαιτήσεις και βεβαίως, χωρίς να δηµιουργούνται
συνθήκες άνισης αντιµετώπισης µε τα αντίστοιχα ιδιωτικά, σε
βάρος των δηµοσίων ιδρυµάτων, συνυπολογίζοντας πως η πλει-
οψηφία των καταρτιζοµένων είναι ενήλικες µε αυξηµένες οικο-
γενειακές υποχρεώσεις που δεν έχουν οικονοµικές απολαβές
κατά τη διάρκεια των προγραµµάτων κατάρτισης, αλλά επιπλέον
και κυρίως είναι νέοι εργαζόµενοι που δοκιµάζονται από τις συν-
θήκες ανεργίας, οι οποίες πολύ καλά ξέρετε –και καλύτερα από
εµένα και δίνετε µάχη σε αυτή την κατεύθυνση- ότι έχουν δηµι-
ουργηθεί τα τελευταία χρόνια λόγω των σκληρών πολιτικών λι-
τότητας στη χώρα µας. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τη

Βουλευτή κ. Μερόπη Τζούφη. 
Ορίστε, κυρία Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΟΥΡΑΝΙΑ ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Ερ-

γασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης):
Όπως ανέφερα και προηγουµένως, είναι θέµα το οποίο εξετά-
ζουµε. Θα επανέλθουµε σε σύντοµο χρονικό διάστηµα. Συµµε-
ριζόµαστε απόλυτα όλα τα θέµατα τα οποία έχετε καταθέσει. 

Θεραπεύεται σε µεγάλο µέρος η διαφοροποίηση που υπήρχε
ανάµεσα στα δηµόσια και ιδιωτικά ΙΕΚ µε τη ρύθµιση που ήδη
έχουµε κάνει. Στόχος µας είναι να µπορέσουµε να βρούµε µια δί-
καιη λύση, που όµως θα εµπεριέχει το στοιχείο της ισονοµίας
προς όλους µέσα σε πολύ µικρό χρονικό διάστηµα. Θα επανέλ-
θουµε, λοιπόν. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε πολύ
την κ. Ουρανία Αντωνοπούλου, Αναπληρώτρια Υπουργό Εργα-
σίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης. 

Προχωρούµε στην πρώτη µε αριθµό 1078/4-7-2016 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Τρικάλων του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αθανασίου (Σάκη) Παπαδό-
πουλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την
τροποποίηση του Άρθρου 33, τελευταίο εδάφιο παράγραφος 3
του ν.2859/2000, αναφορικά µε την Κύρωση Κώδικα Φόρου Προ-
στιθέµενης Αξίας (ΦΕΚ Α’ 248/07-11-2000).

Στην επίκαιρη αυτή ερώτηση θα απαντήσει ο Αναπληρωτής
Υπουργός Οικονοµικών κ. Τρύφων Αλεξιάδης. 

Τον λόγο έχει ο κ. Αθανάσιος Παπαδόπουλος, για να αναπτύξει
την ερώτησή του σε δύο λεπτά. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι
Υπουργοί, η επίκαιρη αυτή ερώτηση προκλήθηκε από την προ-
φανή αδυναµία αρκετών ξενοδοχειακών επιχειρήσεων και βέβαια
και συνολικά πολλών επιχειρήσεων στη χώρα, σε συνθήκες σκλη-
ρής δηµοσιονοµικής προσαρµογής και έλλειψης ρευστότητας,
εντός πενταετίας να ολοκληρώσουν το επενδυτικό τους σχέδιο. 

Και ενώ τους δόθηκε η δυνατότητα µε παρεµβάσεις συνολικά
της Κυβέρνησης και του Υπουργείου Οικονοµίας, Ανάπτυξης και
Τουρισµού να µπορούν να διεκπεραιώσουν το επενδυτικό τους
σχέδιο µε παράταση, όσον αφορά τα σχέδια εκείνα, τις εγκατα-
στάσεις, την ολοκλήρωση του επενδυτικού τους σχεδίου, που
δεν τους δόθηκε εντός της πενταετίας η δυνατότητα να το ξεκι-
νήσουν και µπορεί να ξεκίνησαν και έναν χρόνο αργότερα, ζητεί-
ται η επιστροφή του φόρου προστιθέµενης αξίας.

Είναι ένα ζήτηµα, λοιπόν, για το οποίο η συλλογική έκφραση
των ξενοδοχειακών επιχειρήσεων, το Ξενοδοχειακό Επιµελητή-
ριο Ελλάδας είχε κάνει παρέµβαση και ξανακάνει παρέµβαση
τώρα. 

Νοµίζω λοιπόν ότι οφείλουµε µια συγκεκριµένη απάντηση για
το πώς θα µπορέσουµε να τους δώσουµε τη δυνατότητα να µην
υποστούν πρόσθετη αιµορραγία στη διάρκεια της σκληρής πε-
ριόδου που διανύουµε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Παπαδόπουλο.
Τον λόγο έχει τώρα ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ.

Τρύφων Αλεξιάδης, για να απαντήσει.
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Βουλευτά, η ερώτησή σας δίνει τη δυνατότητα να φωτί-

σουµε έναν τοµέα επενδύσεων όπου έχουν δηµιουργηθεί προ-
βλήµατα στις επιχειρήσεις χωρίς να ευθύνονται αυτές και
πραγµατικά αναδεικνύετε πολύ τεκµηριωµένα το συγκεκριµένο
ζήτηµα.

Πολλές επιχειρήσεις δεν έχουν µπορέσει, λόγω της οικονοµι-
κής κρίσης, µέσα στην πενταετία που τους όριζε ο νόµος να ολο-
κληρώσουν τις επενδύσεις σε φορολογικό επίπεδο και έτσι έχουν
προβλήµατα στα θέµατα ΦΠΑ.

Σε ό,τι αφορά την Κυβέρνηση είναι σαφέστατη η θέση µας στο
τι σχεδιάζουµε για τα θέµατα επενδύσεων. Δεν χρειάζεται να
επαναλάβω αυτά τα ζητήµατα. Κάνουµε ό,τι είναι δυνατόν και µε
νέο θεσµικό πλαίσιο και µε αξιοποίηση του προηγούµενου, για
να προωθήσουµε τις επενδύσεις, που είναι σε όφελος της οικο-
νοµίας, της κοινωνίας και του επιχειρηµατία και όχι µόνο του επι-
χειρηµατία ή διαφόρων τοπικών συµφερόντων.

Σε ό,τι αφορά το συγκεκριµένο ερώτηµα, θα καταθέσω στα
Πρακτικά έγγραφο της Διεύθυνσης Εφαρµογής Έµµεσης Φορο-
λογίας, που πραγµατικά λέει ότι σε αυτό το δηµοσιονοµικό πλαί-
σιο, η εν λόγω τροποποίηση του άρθρου 33 συνιστά µία εκ των
εξεταζόµενων δυνατοτήτων για την ανακούφιση των επενδυτών. 

Θα σας καταθέσω έγγραφο της Διεύθυνσης Φορολογικής Πο-
λιτικής του Υπουργείου Οικονοµικών, η οποία µε σαφήνεια λέει
ότι οι αρµόδιες υπηρεσίες του Υπουργείου Οικονοµικών έχουν
την πρόθεση να εξετάσουν την άρση αυτού του περιορισµού και
για τις επιχειρήσεις, που υλοποιούν επενδυτικά σχέδια των
νόµων 2601/1998 και 3299/2004. 

Και, τέλος, θα καταθέσω και έγγραφο του Υπουργείου Οικο-
νοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού, από το οποίο προκύπτει σα-
φέστατα αυτό που λέτε και στην ερώτησή σας και που είπατε και
τώρα, ότι σε πολλές από αυτές τις περιπτώσεις, ενώ ο χρονικός
ορίζοντας για φορολογικούς σκοπούς είναι η πενταετία, για ανα-
πτυξιακούς λόγους έχει παραταθεί πέραν της πενταετίας και
µέχρι τις 30 Ιουνίου 2018. 

Αυτό που είναι σαφές είναι ότι το Υπουργείο Οικονοµικών εξε-
τάζει να λύσει αυτό το θέµα διότι αφορά επιχειρήσεις, αφορά
επενδύσεις και εµείς θέλουµε να διευκολύνουµε επενδύσεις και
να µην δηµιουργούµε κανένα πρόβληµα.

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ.
Τρύφων Αλεξιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερ-
θέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Τον λόγο έχει ο κ. Παπαδόπουλος για τη δευτερολογία του.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Νοµίζω ότι δώσατε ικανοποι-

ητική απάντηση, γιατί διαπιστώνουµε ότι οι φορολογικές διευκο-
λύνσεις στις επιχειρήσεις, στη διάρκεια του νέου αναπτυξιακού
νόµου που ψηφίσαµε, στηρίζουν σοβαρά τη δυνατότητα των επι-
χειρήσεων πραγµατικά να ολοκληρώσουν επενδυτικά σχέδια,
που δεν τους δόθηκε η δυνατότητα να ολοκληρώσουν. 

Νοµίζω ότι µε την υλοποίηση αυτής της διευκόλυνσης στον
ευαίσθητο τοµέα της τουριστικής µας επένδυσης, στη λειτουρ-
γία των ξενοδοχειακών µας µονάδων θα µπορέσουµε πραγµα-
τικά να τους διευκολύνουµε, ώστε να ολοκληρώσουν µε επιτυχία
τα επενδυτικά τους σχέδια.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Παπαδόπουλο.
Τον λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός κ. Τρύφων Αλεξιά-

δης, για τη δευτερολογία του.
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Δεν έχω να προσθέσω πολλά. Θέλω να επιβεβαιώσω ότι
στα ζητήµατα επενδύσεων και µε το θεσµικό πλαίσιο, που έχουµε
ψηφίσει σε φορολογικό επίπεδο, αλλά και µε τις νέες διατάξεις,
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που ετοιµάζουµε για το επόµενο χρονικό διάστηµα, θα λύσουµε
τέτοιου είδους προβλήµατα και θα δούµε µε ποιον τρόπο θα αν-
τιµετωπίσουµε αυτού του είδους τα προβλήµατα. 

Και για τις ξενοδοχειακές και για άλλες επιχειρήσεις έχουν εν-
τοπιστεί ανάλογα προβλήµατα. Ήδη λύσαµε αρκετά και λύνουµε
και τα επόµενα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό κ. Αλεξιάδη.
Προχωρούµε στην πρώτη µε αριθµό 1079/4-7-2016 επίκαιρη

ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου του Συνα-
σπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Νικολάου Ηγουµενίδη
προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινω-
νικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την υποβάθµιση των υποκαταστη-
µάτων ΙΚΑ για τους ασφαλισµένους του Νοµού Ηρακλείου. 

Στην επίκαιρη αυτή ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Ερ-
γασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ.
Αναστάσιος Πετρόπουλος.

Κύριε Ηγουµενίδη, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά, για να ανα-
πτύξετε την ερώτησή σας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΗΓΟΥΜΕΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, βρεθήκαµε αντιµέτωποι µε τη συνειδητή πο-

λιτική επιλογή των κυβερνήσεων Νέας Δηµοκρατίας και ΠΑΣΟΚ
για απαξίωση και συρρίκνωση του δηµόσιου τοµέα κατά το προ-
ηγούµενο διάστηµα.

Αυτό, µεταξύ άλλων, οδήγησε στην υποβάθµιση, στην υποστε-
λέχωση και στο κλείσιµο κοµβικών καταστηµάτων του ΙΚΑ στην
ενδοχώρα του Νοµού Ηρακλείου, µε αποτέλεσµα για πολύ καιρό
να ταλανίζεται µεγάλη µερίδα των πολιτών του νοµού.

Να σηµειώσουµε εδώ ότι οι µεθοδεύσεις αυτές πραγµατοποι-
ήθηκαν χωρίς καµµιά µελέτη των ιδιαίτερων τοπικών χαρακτηρι-
στικών, χωρίς καµµιά συνεργασία µε τους τοπικούς φορείς, αλλά
µε ένα µόνο κριτήριο -όπως εύηχα το «σερβίρουν»-, δηλαδή, το
λιγότερο κράτος, την απαξίωση του δηµόσιου τοµέα και τη συρ-
ρίκνωση των δηµόσιων υπηρεσιών. 

Είναι χαρακτηριστικό ότι σηµαντικά υποκαταστήµατα είτε
έχουν κλείσει είτε υπολειτουργούν. Αναφέροµαι στα εξής υπο-
καταστήµατα: το υποκατάστηµα της Βιάννου -τον πιο αποµακρυ-
σµένο δήµο του Ηρακλείου- το οποίο έχει κλείσει, όπως και στο
υποκατάστηµα του Αρκαλοχωρίου, το οποίο εξυπηρετεί γύρω
στους πενήντα µε εξήντα χιλιάδες από το κεντρικό Ηράκλειο, και
υπολειτουργεί, καθώς και στο υποκατάστηµα της Χερσονήσου,
το οποίο εξυπηρετεί όλο τον βορειοανατολικό Νοµό Ηρακλείου,
και τέλος, το υποκατάστηµα των Μοιρών το οποίο εξυπηρετεί
όλη την περιοχή της Μεσσαράς, δηλαδή, πάνω από εβδοµήντα
και ογδόντα χιλιάδες κατοίκους, συµπεριλαµβανοµένων, µάλι-
στα, και των κατοίκων της περιοχής του νοτιοανατολικού Ρεθύ-
µνου.

Επειδή οι προηγούµενες κυβερνήσεις και οι προηγούµενες
ηγεσίες των Υπουργείων της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ
ψευδώς διαβεβαίωναν τους πολίτες του Ηρακλείου περί αναβάθ-
µισης της λειτουργίας αυτών των καταστηµάτων του ΙΚΑ, ενώ
«ψαλίδιζαν» συστηµατικά τις υπηρεσίες τους, κι επειδή παράλ-
ληλα είναι σε εξέλιξη ο σχεδιασµός για τον Ενιαίο Φορέα Κοινω-
νικής Ασφάλισης, µε στόχο την εξυπηρέτηση του συνόλου των
πολιτών, θα ήθελα να σας ρωτήσω τα εξής:

Ποιος είναι ο σχεδιασµός του Υπουργείου για την τρέχουσα
περίοδο, αλλά και το αµέσως επόµενο διάστηµα, για την ενί-
σχυση των υποκαταστηµάτων και την εξυπηρέτηση των ασφαλι-
σµένων του ΙΚΑ στις παραπάνω περιοχές; 

Και δεύτερον, µε ποιον τρόπο η ενοποίηση των ταµείων και η
συνακόλουθη µετακίνηση προσωπικού θα καλύψει τις τρέχουσες
ανάγκες του νοµού, καλύπτοντας τα κενά και τις ελλείψεις που
δηµιούργησαν οι προηγούµενες κυβερνήσεις;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Ηγουµενίδη, Βουλευτή Ηρακλείου του ΣΥΡΙΖΑ.
Τον λόγο έχει ο Υφυπουργός κ. Αναστάσιος Πετρόπουλος για

να απαντήσει στην ερώτηση, για τρία λεπτά.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Καταλαβαίνω, κύριε Ηγουµενίδη, ότι υπό την πίεση των αναγ-

κών των ασφαλισµένων του νοµού υποβάλλετε την ερώτησή σας.
Έχουµε αναπτύξει από τη θέση αυτή τις νέες προοπτικές του συ-
στήµατος κοινωνικής ασφάλισης, όπως περιγράφονται στον
ν.4337/2016, τον νόµο δηλαδή που ψηφίσαµε πριν από δύο
µήνες.

Ο νόµος αυτός που δηµιουργεί τον Ενιαίο Φορέα Κοινωνικής
Ασφάλισης επιλύει όλα αυτά τα προβλήµατα που έχουν τη διά-
σταση την οποία περιγράφετε, διότι παντού οι φορείς κοινωνικής
ασφάλισης είναι υποστελεχωµένοι και ανεπαρκείς να εξυπηρε-
τήσουν τις ανάγκες, λόγω και των δοµών που έχει το σύστηµα
κοινωνικής ασφάλισης.

Συνεπώς µε το προεδρικό διάταγµα που θα εκδοθεί µέχρι το
τέλος του έτους, το οποίο θα ορίζει πολύ συγκεκριµένα τις ανάγ-
κες κατά περιοχή, ποιες πρέπει να είναι σε προσωπικό και σε
υποδοµές, θα έχετε επακριβώς την εικόνα της εξυπηρέτησης
των πολιτών παντού.

Όµως, πρέπει να πω εκ προοιµίου ότι η εικόνα την οποία
έχουµε όλοι στον νου για το σύστηµα κοινωνικής ασφάλισης δεν
ανταποκρίνεται στην εικόνα του µέλλοντος, γιατί η κοινωνική
ασφάλιση που εµείς θέλουµε να δηµιουργήσουµε είναι µία
άµεση πρόσβαση όλων των ασφαλισµένων, χωρίς διαµεσολά-
βηση -σε πάρα πολλές περιπτώσεις- υπαλλήλων και υποδοµών.
Θα είναι η ηλεκτρονική διασύνδεση το αδιαµεσολάβητο µέσο για
την υποβολή αιτηµάτων, για την παραλαβή των απαντήσεων, για
την ενηµέρωση του ασφαλισµένου ως προς τα θέµατα τα οποία
άλλες φορές θα έπρεπε να επιλύσει καταφεύγοντας επιτοπίως
στις υπηρεσίες του κάθε φορέα.

Ναι µεν στην Κρήτη υπήρχε αυτή η κατάσταση, αλλά σκε-
φθείτε τι γίνεται σε µία σειρά νησιών, των οποίων οι κάτοικοι για
να εξυπηρετηθούν θα έπρεπε να έρθουν στον Πειραιά, να µεί-
νουν µία νύχτα για να υποβάλουν µία αίτηση και να πάρουν την
επόµενη µέρα ενδεχοµένως ένα χαρτί πρωτοκόλλου, αναµένον-
τας την απάντηση στο µέλλον.

Η κατάσταση είναι δραµατική παντού, σε όλη την ύπαιθρο
χώρα, σε όλα τα επαγγέλµατα και κυρίως σε εκείνους που δεν
έχουν άµεση πρόσβαση, τοπική, ακόµα και στον ίδιο νοµό. Υπάρ-
χουν περιοχές νοµών που ταξιδεύεις για να µείνεις µια µέρα
κάπου, λόγω έλλειψης επικοινωνιακών υποδοµών, για να µπορέ-
σεις να εξυπηρετηθείς.

Η εικόνα, πάντως, είναι ότι το Περιφερειακό Υποκατάστηµα
Ηρακλείου αντί να απασχολεί εκατόν σαράντα επτά άτοµα, που
είναι οι οργανικές θέσεις, απασχολεί ενενήντα οκτώ µόλις και
έχει απορροφήσει το δυναµικό της ασφάλισης των Μοιρών και
του Αρκαλοχωρίου. Υπάρχει επίσης το γραφείο του Αγίου Μηνά
και το γραφείο της Αλικαρνασσού. Αυτά τα τρία σηµεία είναι που
εξυπηρετούν, όλα υποστελεχωµένα.

Βεβαίως, αντιλαµβάνεστε ότι η λύση δεν βρίσκεται στο να
ανοίξουµε απλώς τα Καταστήµατα. Είναι πιο περίπλοκο. Στη δευ-
τερολογία µου θα συµπληρώσω.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Κύριε Ηγουµενίδη, έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΗΓΟΥΜΕΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, σας ευχαριστώ για την απάντησή σας. Όντως,

αν η εικόνα του παρόντος είναι άσχηµη, χειρότερη από το πα-
ρελθόν, δεν σηµαίνει ότι η εικόνα του παρελθόντος ήταν καλή
και πράγµατι, συµφωνώ, αν το θέλετε, µε το µέλλον και την ει-
κόνα του µέλλοντος, όπως τη σχεδιάζει η Κυβέρνηση.

Είναι αλήθεια ότι µπαίνουµε σε µία περίοδο ψηφιακής εποχής,
όπου θα χρησιµοποιήσουµε ακριβώς αυτό το πράγµα σαν σηµαν-
τικό εργαλείο για να εξυπηρετηθούν οι πολίτες, για να τελειώσει
το ρουσφετολογικό και πελατειακό θεµέλιο των προηγούµενων
κυβερνήσεων.

Νοµίζω ότι, πράγµατι, είναι καιρός να κόψουµε τον οµφάλιο
λώρο του κοµµατικού κράτους, πάνω στο οποίο στηρίχθηκαν οι
κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας. Πιστεύω ότι
έτσι πραγµατικά, µε κοινωνική δικαιοσύνη θα εξυπηρετούνται οι
πολίτες άµεσα, χωρίς µεσάζοντες, χωρίς όλη αυτή τη ρουσφε-
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τολογική και πελατειακή λογική. Με αυτή την έννοια, πιστεύω ότι
τουλάχιστον τους Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ τους εκφράζω. Όλοι
θα είµαστε µαζί σας στο να προχωρήσει αυτός ο σχεδιασµός.

Επιτρέψτε µου, όµως, δύο θέµατα να θίξω. Το πρώτο είναι ότι
στις περιοχές που σας ανέφερα, αλλά και στις περιοχές που ανα-
φέρατε και εσείς, κύριε Υπουργέ, δηλαδή στα νησιά, σε αποµα-
κρυσµένες περιοχές υπάρχει ένας πληθυσµός που δεν είναι
εξοικειωµένος µε τις νέες τεχνολογίες και που, προφανώς, θα
υπάρχει µία δυσκολία της εξοικείωσής του, της πρώτης του επα-
φής µε το νέο σύστηµα που λέτε και που συµφωνώ µαζί σας ότι
πρέπει να προχωρήσουµε.

Πώς θα λύσουµε αυτό το θέµα; Πώς θα αντιµετωπίσει, δη-
λαδή, ο Ενιαίος Φορέας Κοινωνικής Ασφάλισης στα πρώτα του
βήµατα αυτό το πρόβληµα;

Το δεύτερο είναι το εξής. Να δεχθώ από την απάντησή σας ότι
µέχρι το τέλος του χρόνου θα έχουµε µία εξειδίκευση. Η ερώ-
τησή µου που σκεφτόµουν είναι η εξής: Με ποιον τρόπο και πότε
θα µπορούσε το Υπουργείο να δώσει πιο συγκεκριµένες επίση-
µες ανακοινώσεις για τον νέο σχεδιασµό; Να το θεωρήσουµε
µέχρι το τέλος του χρόνου;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Ηγουµενίδη.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ήδη
έχουµε προχωρήσει σε µεγάλο βαθµό την οργανωτική επεξερ-
γασία. Η 31η Δεκεµβρίου είναι ο απώτατος χρόνος που θα πρέπει
να έχει εκδοθεί το προεδρικό διάταγµα του οργανισµού του νέου
Φορέα Κοινωνικής Ασφάλισης. Τούτο δεν σηµαίνει ότι δεν δου-
λεύουµε από σήµερα.

Όσον αφορά αυτές τις ανάγκες των ασφαλισµένων που δεν
έχουν εξοικείωση µε την τεχνολογία, πρέπει να πω ότι τα σηµεία
πρόσβασης στην κοινωνική ασφάλιση είναι άπειρα. Δεν είναι
µόνο το σπίτι ή η επιχείρηση του ασφαλισµένου, αλλά θα είναι
τα Κέντρα Εξυπηρέτησης Πολιτών, θα είναι οι έδρες των ενώ-
σεων των επαγγελµατιών, τα επιµελητήρια, θα είναι παντού η κοι-
νωνική ασφάλιση. Θα έχει τη δυνατότητα πρόσβασης από
οποιοδήποτε σηµείο κάθε πολίτης και αυτό φυσικά θα γίνει µέσα
από µία διαδικασία ενηµέρωσης και των φορέων. Θα γίνουν τέ-
τοιες συναντήσεις και τοπικές ηµερίδες για συζήτηση και δια-
βούλευση και µε τους επαγγελµατικούς φορείς για την
εφαρµογή όλου του συστήµατος κοινωνικής ασφάλισης.

Όµως, τα κτήρια τα οποία υπάρχουν, που ξέρω ότι στο Αρκα-
λοχώρι ή στις Μοίρες είναι ένα καινούργιο συγκρότηµα…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΗΓΟΥΜΕΝΙΔΗΣ: Και στη Χερσόνησο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Και στη
Χερσόνησο. Είναι ένα καινούργιο, νεόδµητο οικοδόµηµα, το
οποίο έχει καλές κτιριακές υποδοµές και πρέπει να το αξιοποι-
ήσουµε. 

Δεν είναι το µόνο. Παντού στην Ελλάδα έχουν αξιόλογη ακί-
νητη περιουσία οι φορείς κοινωνικής ασφάλισης, την οποία ορ-
γανώνουµε. Ήδη, έχουµε ειδική οµάδα που δουλεύει και σ’ αυτόν
τον τοµέα, ο οποίος ήταν εντελώς εγκαταλελειµµένος όλα αυτά
τα χρόνια, σε µία φθορά και απαξίωση, µε τεράστια απώλεια ει-
σοδηµάτων, που σήµαινε ουσιαστικά επιβολή δαπανών. Ήταν
βάρος η περιουσία των φορέων κοινωνικής ασφάλισης όλα τα
προηγούµενα χρόνια. Θα την κάνουµε όφελος, θα την κάνουµε
πλούτο. 

Αυτό θα συµβεί και για τις υποδοµές στην Κρήτη και ιδίως στη
Χερσόνησο. Ενδεχοµένως µε τις υπηρεσίες του Υπουργείου
Υγείας να δούµε και την παροχή υπηρεσιών σε περιοχές που
είναι πολυπληθείς, ώστε να αξιοποιήσουµε τέτοιες κτιριακές υπο-
δοµές για την παροχή υπηρεσιών και υγείας, ό,τι σηµαίνει η κοι-
νωνική ασφάλιση, δηλαδή φροντίδα για τον αδύναµο και τον
ανυπεράσπιστο. 

Αυτά είναι στο νου µας, γι’ αυτά θα φροντίσουµε και αυτά ορ-
γανώνουµε. Να είστε βέβαιοι ότι αυτά τα αποτελέσµατα θα είναι
πολύ καλύτερα σε σχέση µε οποιαδήποτε εικόνα µπορεί κανείς
να φανταστεί ότι µπορούµε να πετύχουµε στον τοµέα των υπη-

ρεσιών της υγείας και της ασφάλισης των πολιτών.
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε και

εµείς, κύριε Πετρόπουλε.
Προχωρούµε στη συζήτηση της έκτης µε αριθµό 1071/29-6-

2016 επίκαιρης ερώτησης πρώτου κύκλου του Βουλευτή Β’ Πει-
ραιώς των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Δηµητρίου Καµµένου προς
τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την
αυτοκινητοβιοµηχανία «Volkswagen».

Στην ερώτηση θα απαντήσει η Υφυπουργός κ. Μαρίνα Χρυσο-
βελώνη.

Κύριε Καµµένε, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά, για να αναπτύ-
ξετε την ερώτησή σας.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, το ζήτηµα είναι πολύ γνωστό. Είναι η δεύτερη

ερώτηση που κάνω σε ακολουθία της πρώτης, που είχε έλθει ο
κ. Σπίρτζης και είχαµε συζητήσει το σκάνδαλο της «Volkswagen»,
όταν αυτό ξέσπασε, µε την απάτη κατά των καταναλωτών µε τα
παραποιηµένα συστήµατα ανάλυσης και στοιχείων εκποµπής
ρύπων.

Δεν θα µακρηγορήσω. Θα κάνω µόνο τις ερωτήσεις. Θέλουµε
να µάθουµε σε ποιο στάδιο βρίσκεται η έρευνα στη χώρα µας
και πότε αναµένεται να αποδοθούν ευθύνες και ανάλογες απο-
ζηµιώσεις, όπως αυτές των Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής.
Ειρήσθω εν παρόδω, στην Αµερική η «Volkswagen» έκανε πριν
από δυο ηµέρες συµφωνία να πληρώσει περίπου 15,3 δισεκατοµ-
µύρια δολάρια για την απάτη στην Αµερική. Θέλουµε να µάθουµε
τι γίνεται στην Ελλάδα. Το τι γίνεται στην Ευρώπη θα το πω στη
δευτερολογία µου.

Δεύτερη ερώτηση: Θα επαναγοραστούν αυτοκίνητα µε πει-
ραγµένο λογισµικό στην ελληνική αγορά; Και αν ναι, πόσα; Το
ρωτώ αυτό, διότι η συµφωνία στην Αµερική προβλέπει είτε δι-
καίωµα από τον κάτοχο επαναγοράς του αυτοκινήτου και διόρ-
θωσή του είτε διόρθωσής του είτε επαναγοράς και πλήρους
αποζηµίωσης από 5.000 έως 10.000 δολάρια στον κάθε κατανα-
λωτή ο οποίος έχει εξαπατηθεί.

Πρέπει να πούµε ότι στην Αµερική µιλάµε για σχεδόν πεντα-
κόσιες χιλιάδες αυτοκίνητα, ενώ στην Ευρώπη για περίπου οκτώ-
µισι εκατοµµύρια. Άρα, το πρόστιµο στην Ευρώπη θα πρέπει να
είναι ή αναµένεται να είναι δεκαπλάσιο προς την «Volkswagen»
από τα 15 δισεκατοµµύρια δολάρια στην Αµερική.

Τέλος, όπως µας κοινοποιήσατε σε προηγούµενο έγγραφό
σας, έχετε θέσει στη διάθεση των αρµόδιων Υπηρεσιών των Γε-
νικών Γραµµατειών Εσόδων, Περιβάλλοντος και Ενέργειας και
Εµπορίου και Προστασίας του Καταναλωτή, κατάλογο των οχη-
µάτων µε τα οχήµατα που φέρουν το πειραγµένο λογισµικό,
καθώς και αλληλογραφία µε την επιτροπή και το ΚΒΑ, για να
ερευνηθούν ενέργειες για τη «θεραπεία της όποιας βλάβης έχει
υποστεί το δηµόσιο συµφέρον». Παρακαλώ να µας κοινοποι-
ήσετε τα αποτελέσµατα αυτής της ενέργειας.

Να πούµε ότι στην ελληνική αγορά έχουν κυκλοφορήσει περί-
που εννέα χιλιάδες τριακόσια αυτοκίνητα και κάνω την πάσα και
για τη δευτερολογία µου, λέγοντας ότι η Ευρώπη δεν έχει νοµο-
θεσία. Όχι αυστηρή, αλλά δεν υπάρχει καθόλου νοµοθεσία, για
να ασκηθούν αγωγές κατά της «Volkswagen», να εισπράξουν οι
Ευρωπαίοι καταναλωτές, κύριε Πρόεδρε, αποζηµίωση για την
«Volkswagen».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου του
κυρίου Βουλευτή)

Τα υπόλοιπα στη δευτερολογία µου. 
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Καµµένο.
Η Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων κ. Χρυσο-

βελώνη έχει τον λόγο, για να απαντήσει.
ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μετα-

φορών και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Βουλευτά, κατ’ αρχάς, σας ευχαριστώ πολύ για την ερώ-

τηση που απευθύνατε στο Υπουργείο µας. Πράγµατι, η εξαπά-
τηση ορισµένων αυτοκινητοβιοµηχανιών, όπως εν προκειµένω
συνέβη και µε την περίπτωση της «Volkswagen» κατά τις δοκιµές
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των εκποµπών οξειδίων του αζώτου, χρησιµοποιώντας συσκευές
αναστολής, µε σκοπό τη µη αποτύπωση της πραγµατικής κατά-
στασης, κατάφερε ένα πάρα πολύ ισχυρό πλήγµα στην αξιοπι-
στία της και στην εµπιστοσύνη των πολιτών στον συγκεκριµένο
κλάδο.

Αποτελεί δε πραγµατικά ένα πάρα πολύ µεγάλο ζήτηµα, το
οποίο ευθύς εξαρχής έλαβε παγκόσµιες διαστάσεις και προεκτά-
σεις, όπως κι εσείς το παραδέχεστε στην ερώτησή σας. Οφεί-
λουµε, όµως, να αναγνωρίσουµε ότι ευθύς εξαρχής υπήρξε µία
σύσσωµη αντίδραση σε όλα τα επίπεδα.

Τώρα, στη χώρα µας η χρήση του επίµαχου λογισµικού σε ορι-
σµένους τύπους οχηµάτων και συγκεκριµένες αυτοκινητοβιοµη-
χανίες αφορά σε είκοσι µία χιλιάδες πέντε οχήµατα.

Από την πλευρά του, λοιπόν, το Υπουργείο µας, όπως ενδεχο-
µένως θα γνωρίζετε, έχει κινητοποιήσει άµεσα τις υπηρεσίες,
ώστε να γίνει µία πλήρης, αξιόπιστη καταγραφή όλων των οχη-
µάτων που κυκλοφορούν στη χώρα µας και φέρουν το επίµαχο
λογισµικό. Έγινε σχετική αλληλογραφία µε τους εισαγωγείς, µε
την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και την KBA, ώστε να διερευνηθούν πι-
θανές ενέργειες για τη θεραπεία της όποιας βλάβης έχει ενδε-
χοµένως υποστεί το δηµόσιο συµφέρον.

Τα στοιχεία, λοιπόν, αυτά, κύριε Βουλευτά, θα σας τα κατα-
θέσω σήµερα σε ηλεκτρονική µορφή στα Πρακτικά και θα είναι
στη διάθεσή σας. Όλη αυτή η διαδικασία εξακολουθεί να βρίσκε-
ται στο στάδιο της επεξεργασίας από τους εµπλεκόµενους φο-
ρείς. 

(Στο σηµείο αυτό η Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και
Δικτύων κ. Μαρίνα Χρυσοβελώνη καταθέτει για τα Πρακτικά το
προαναφερθέν ηλεκτρονικό δεδοµένο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τώρα, από την πλευρά του Υπουργείου µας και εντός πάντοτε
των αρµοδιοτήτων µας –γιατί µόνο σε αυτές µπορώ να ανα-
φερθώ- µόλις ολοκληρωθεί όλη η διαδικασία –και να είστε σίγου-
ρος ότι κινούµαστε σε πολύ γρήγορους ρυθµούς- θα προβούµε
σε όλες τις νόµιµες ενέργειες για όλες εκείνες τις περιπτώσεις,
για τις οποίες θα προκύψουν στοιχεία παραβίασης της νοµοθε-
σίας για την έκδοση εγκρίσεων τύπου. Παράλληλα, έχει ήδη ξε-
κινήσει η διαδικασία ανάκλησης των οχηµάτων και
συµµόρφωσής τους µε τις προδιαγραφές των αντιστοίχων εγ-
κρίσεων τύπου, όπως αυτή πραγµατοποιείται παράλληλα και σε
όλα τα κράτη-µέλη.

Ακόµα –και εδώ θα το ανακοινώσω για πρώτη φορά- στο πλαί-
σιο προετοιµασίας σχεδίου νόµου, το οποίο εκπονεί το Υπουργείο
µας για τις µεταφορές και το οποίο θα έρθει και θα κατατεθεί στο
ελληνικό Κοινοβούλιο πάρα πολύ σύντοµα –και µάλιστα θα ανέβει,
κατ’ αρχάς, στη διαβούλευση- προωθείται διάταξη νόµου, µε την
οποία καθιερώνονται συγκεκριµένες αυστηρές κυρώσεις σε περι-
πτώσεις παραβίασης της νοµοθεσίας για την έγκριση τύπου, η
οποία ασφαλώς και θα καλύπτει τη συγκεκριµένη περίπτωση µε
την οποία σήµερα ασχολούµαστε.

Επίσης, θέλω να σας ενηµερώσω ότι και οι δικαστικές αρχές
έχουν αντιδράσει άµεσα και αναµένονται και από εκείνη την
πλευρά σχετικές εξελίξεις. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Υφυπουργού)

Αφαιρέστε, κύριε Πρόεδρε, τον χρόνο από τη δευτερολογία
µου.

Σας ενηµερώνω, λοιπόν, ότι µετά από σχετική πληροφόρηση
που είχαµε από το Υπουργείο Δικαιοσύνης στις 6-10-2015 σχη-
µατίστηκε αυτεπαγγέλτως και κατά παντός υπευθύνου η µε στοι-
χεία Ω2015/132 ποινική δικογραφία, η οποία χρεώθηκε στον
αρµόδιο εισαγγελέα. Στις 8-10-2015 η συγκεκριµένη δικογραφία
διαβιβάστηκε στον 13ο Πταισµατοδίκη Αθηνών για τη διενέργεια
προκαταρκτικής εξέτασης. Μετά το πέρας της εξέτασης αυτής
επεστράφη στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Αθηνών για περαιτέρω
επεξεργασία.

Ασφαλώς, θα γνωρίζετε ότι τα στοιχεία τα οποία προέκυψαν
από τη συγκεκριµένη προκαταρκτική έρευνα σε σχέση µε αυτή
τη δικογραφία επί του παρόντος δεν είναι δυνατόν να γνωστο-
ποιηθούν, δεδοµένου ότι κάθε προκαταρκτική έρευνα που διε-

ξάγεται έχει τον χαρακτήρα της απόλυτης µυστικότητας. 
Σε ευρωπαϊκό επίπεδο, όπως επίσης θα γνωρίζετε, γιατί ξέρω

πάρα πολύ καλά ότι το συγκεκριµένο θέµα –και ορθά- σας απα-
σχολεί πολύ, θέλω να σας ενηµερώσω ότι στις 7 Ιουνίου 2016
έλαβε χώρα στο Λουξεµβούργο η Σύνοδος του Συµβουλίου των
Υπουργών Μεταφορών της Ευρωπαϊκής Ένωσης και ανάµεσα
στα άλλα θέµατα που συζητήθηκαν, συζητήθηκε και το συγκε-
κριµένο σε γενικότερη µορφή κατά, αρχάς, δηλαδή η µείωση του
διοξειδίου του αζώτου από τα πετρελαιοκίνητα οχήµατα. Αφορµή
γι’ αυτή τη συζήτηση στάθηκε το επίµαχο σκάνδαλο και βεβαίως
υπήρχε µια καθολική αναγνώριση ότι πρέπει να ενισχυθούν εξαι-
ρετικά τα συστήµατα ελέγχου.

Από ελληνικής πλευράς, παρών ήταν -εκπροσωπώντας την ελ-
ληνική Κυβέρνηση και το Υπουργείο µας- ο Υπουργός κ. Σπίρ-
τζης. Τονίστηκε ιδιαίτερα η αναγκαιότητα ενός κοινού µετώπου
στην αντιµετώπιση τέτοιων προβληµάτων, καθώς επίσης της σω-
στής πληροφόρησης των καταναλωτών µε µετρήσεις, σε πραγ-
µατικές όµως συνθήκες οδήγησης. 

Ο τρόπος αντιµετώπισης του προβλήµατος στις Ηνωµένες Πο-
λιτείες της Αµερικής, που κάνατε διεξοδική αναφορά στη συγκε-
κριµένη ερώτηση, είναι ότι θα πρέπει πάντοτε να αξιολογηθεί και
να εκτιµηθεί βάσει του δικαιϊκού, δικαστικού συστήµατος και του
νοµοθετικού πλαισίου, το οποίο επικρατεί στις Ηνωµένες Πολι-
τείες της Αµερικής. 

Σε κάθε περίπτωση, όπως ασφαλώς κι εσείς θα γνωρίζετε, ο
κάθε θιγόµενος καταναλωτής έχει τη δυνατότητα και το δικαίωµα,
το οποίο απορρέει από τον νόµο και βεβαίως από τις διεθνείς συµ-
βάσεις, να κινηθεί δικαστικά και να επιδιώξει την είσπραξη όποιων
αποζηµιώσεων. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε πολύ

την Υφυπουργό κ. Μαρίνα Χρυσοβελώνη. 
Τον λόγο έχει τώρα ο Δηµήτριος Καµµένος για τη δευτερολο-

γία του. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ευχαριστώ πολύ. 
Προκαλούν γέλια οι αιτιάσεις και η προσπάθεια της Ευρώπης.

Θα διαβάσω δήλωση της Επιτρόπου Βιοµηχανίας, η οποία παρα-
καλά τους Ευρωπαίους και τους συναδέλφους τους να βρουν
έναν τρόπο να φτιάξουν έναν νόµο, για να ασχοληθούν µε το
σκάνδαλο της «VOLKSWAGEN», την απάτη. Η ίδια η Επίτροπος
τα λέει. Θα τα καταθέσω στα Πρακτικά, για να τα µελετήσουν οι
συνάδελφοι. Δυστυχώς, είναι στα αγγλικά, είναι όπως έχουν γίνει
οι δηλώσεις. 

Εφόσον η Επίτροπος παρακαλά να υπάρξει νοµοθεσία και να
βρούµε τρόπο για τα οκτώµισι εκατοµµύρια αυτοκίνητα και την
εξαπάτηση των Ευρωπαίων καταναλωτών, ώστε να κινηθούν
κατά της «VOLKSWAGEN» σαν Ευρωπαίοι πολίτες, εφόσον δεν
υπάρχει νοµοθεσία και το κατανοεί, λέει ότι υπάρχει πρόβληµα
επικοινωνίας µεταξύ των κρατών. Δηλαδή, το ένα κράτος µε το
άλλο θα πρέπει να επικοινωνήσουν, για να ασκήσουν αγωγή κατά
της «VOLKSWAGEN»; Δεν το καταλαβαίνω. Γίνεται µεγάλη συ-
ζήτηση. 

Και έρχεται -εδώ προσέξτε- ο CEO, το αφεντικό, της «VOLK-
SWAGEN» πριν από δύο µέρες και λέει το εξής ανέκδοτο. Εδώ
θα κάνω µια µικρή παρένθεση και θα σχολιάσω ότι στην Ευρώπη,
για άλλη µια φορά, φαίνεται, τουλάχιστον προς το παρόν, κύριε
Πρόεδρε και κυρία Υπουργέ, ότι ισχύει το δίκαιο του ισχυρού. Ο
ισχυρός αποφασίζει και ο ισχυρός κάνει νόµους. 

Μεταφράζω, λοιπόν, στα γρήγορα τη δήλωσή του στα αγγλικά.
Έκανε ξεκάθαρο ότι η «VOLKSWAGEN» δεν έχει καµµία πρόθεση
να προσφέρει ίση µεταχείριση αποζηµίωσης στους Ευρωπαίους,
οι οποίοι αγόρασαν παραποιηµένα αυτοκίνητα πετρελαίου. Είπε
ότι η αυστηρότερη νοµοθεσία των Ηνωµένων Πολιτείων σε σχέση
µε τις εκποµπές ρύπων έκανε πολύ πιο δύσκολο το να φτιάξουν
αυτοκίνητα στην Αµερική -το λέει το αφεντικό της «VOLKSWA-
GEN»–, κάτι που δεν ισχύει στην Ευρώπη. Λέει ο ίδιος ότι εµείς
δεν έχουµε νόµους, άρα θα κάνω ό,τι γουστάρω. 

Συνεχίζει ο διάλογος, διότι κλήθηκε η spokeswoman της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης να απαντήσει σε σχέση µε τη δήλωσή του, η
οποία τραύλιζε τα λόγια της –γιατί έχω και το βίντεο- και δεν µπο-
ρούσε να πείσει κανέναν δηµοσιογράφο για το τι θα κάνει η Ευ-
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ρώπη. 
Λέει ότι, επειδή οι ευρωπαϊκές Αρχές έχουν αποτύχει να βγά-

λουν µια επιθετική νοµική απάντηση προς τη «VOLKSWAGEN»
για όλα τα τεχνικά µηχανήµατα, δηλαδή γι’ αυτό το λογισµικό
που υπέκλεπτε τις εκποµπές ρύπων, τα οποία έχει βάλει σε πε-
ρισσότερες από έντεκα εκατοµµύρια µηχανές αυτοκινήτων, τα
περισσότερα εκ των οποίων έχουν πουληθεί στην Ευρώπη, δεν
είναι δυνατόν να αποζηµιωθούν οι Ευρωπαίοι καταναλωτές και
να πιέσουν τη «VOLKSWAGEN» να πληρώσει. 

Δεν θέλω να µακρηγορήσω. Θα αφήσω στα Πρακτικά και τις
δηλώσεις του αφεντικού της «VOLKSWAGEN» και τις δηλώσεις
των Ευρωπαίων Επιτρόπων και ένα άλλο σχετικό άρθρο, το οποίο
είναι εξαιρετικά σηµαντικό. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Δηµήτριος Καµµένος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Εµείς εδώ θα πρέπει να αποφασίσουµε σαν Ελλάδα και σαν
Κυβέρνηση, εάν η απάτη έχει να κάνει µε την απάτη του κατανα-
λωτή. Αυτό είναι ένα κοµµάτι. Πολύ σωστά είπατε, κυρία
Υπουργέ, ότι ο καθένας µπορεί να κινηθεί µόνος του. Αρκεί να
υπάρχει πλαίσιο. 

Επειδή την ξέρουµε αυτή τη δουλειά, δεν πρέπει να πέσουµε
στο λούκι να πάµε όλοι µαζί στην Ευρώπη και να κινηθούµε κατά
της «VOLKSWAGEN». Μην παρασυρθούµε σε αυτό, διότι αυτός
είναι ο µόνος τρόπος, για να µη γίνει ποτέ τίποτα. 

Σαν Ελλάδα θα πρέπει να κινηθούµε µόνοι µας, να βρούµε το
στοιχείο της εξαπάτησης, το οποίο είναι απάτη κατά του κατα-
ναλωτή, η οποία είναι και κακουργηµατική. Πολλοί από τους κα-
ταναλωτές όχι µόνο αγόρασαν τα αυτοκίνητα, αλλά τα αγόρασαν
καλή τη πίστει ότι ζηµιώνουν λιγότερο το περιβάλλον. Λόγω της
ευαισθησίας τους σχετικά µε τη µόλυνση του περιβάλλοντος,
αγόρασαν τα αυτοκίνητα, για τα οποία είχαν την απόλυτη εξα-
πάτηση. 

Δεύτερον, η εφορία και τα τέλη κυκλοφορίας που πληρώνουν
είναι µια απάτη κατά του ελληνικού δηµοσίου, διότι πλήρωναν λι-
γότερα τέλη κυκλοφορίας αυτά τα αυτοκίνητα µε περισσότερους
ρύπους. Άρα έχει χάσει λεφτά και το δηµόσιο. Και το δηµόσιο
µαζί µε τον καταναλωτή πρέπει να κινηθεί εναντίον τους, κατά
αυτής της εξαπάτησης, συν το εµπορικό κοµµάτι. 

Κλείνω, λέγοντας, κύριε Πρόεδρε, σε εσάς και σε όλους, ότι
είµαι δύο µήνες και ψάχνω να βρω σε αυτό το δηµόσιο, εάν απο-
φασίσουµε να βάλουµε ένα πρόστιµο, ποιος θα το καταλογίσει.
Το ξέρετε ότι δεν υπάρχει κάποιος; Δεν υπάρχει κάποιος να κα-
ταλογίσει το πρόστιµο. Παλιά ήταν το Υπουργείο Εµπορίου.
Τώρα δεν υπάρχει Υπουργείο Εµπορίου. 

Ειλικρινά, θα το λύσουµε το πρόβληµα αυτό. Η κ. Χρυσοβε-
λώνη ξέρει. Μιλήσαµε και χθες. Κι ευχαριστώ και για αυτό που
είπε, για το καλό νέο. Θα γίνει ο νόµος. Θα έχουµε και τον φορέα,
ο οποίος θα καταλογίσει το πρόστιµο, διότι χωρίς αυτόν, όπως
ξέρετε, δεν µπορεί να καταλογιστεί το πρόστιµο. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Δηµήτριο Καµµένο. 
Τον λόγο έχει η κυρία Υπουργός. 
ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μετα-

φορών και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Άκουσα µε πάρα πολλή προσοχή την τοποθέτηση του κ. Καµ-

µένου. Είναι πραγµατικά πολύ σηµαντικά και τα στοιχεία, τα
οποία µας είπε και κατέθεσε. 

Θέλω να σας πω ότι ασφαλώς γνωρίζετε –διότι, κύριε Βου-
λευτά, συµµετέχετε κι εσείς στην προσπάθεια αυτή ως Βουλευ-
τής των Ανεξάρτητων Ελλήνων- ότι η Κυβέρνηση αυτή έχει
µηδενική ανοχή στα θέµατα της διαπλοκής, της διαφθοράς και
στα θέµατα της εξαπάτησης του καταναλωτικού κοινού. 

Θεωρώ ότι, µε την ανάλυση την οποία σας έκανα, γίνεται κα-
τανοητό ότι η Κυβέρνησή µας –παρά το γεγονός ότι βρίσκεται
σε µια δύσκολη κατάσταση οικονοµική, η οποία, αν θέλετε, επι-
κεντρώνει και το ενδιαφέρον της Κυβέρνησης για τους λόγους
τους γνωστούς-, έχει προβεί σε αρκετές ενέργειες, σε διάφορα
επίπεδα, για την αντιµετώπιση αυτού του πάρα πολύ σοβαρού

ζητήµατος, το οποίο αποτελεί το αντικείµενο της ερώτησης σας. 
Θέλω να επαναλάβω για άλλη µια φορά ότι στόχος µας –και

θεωρώ ότι προς την κατεύθυνση αυτή έχουµε συνοδοιπόρο την
Ευρωπαϊκή Επιτροπή- είναι κυρίως και πρωτίστως η αποκατά-
σταση των καταναλωτών, οι οποίοι έχουν πληγεί από αυτή την
ιστορία και τελικά βεβαίως η ενίσχυση της αξιοπιστίας της αυτο-
κινητοβιοµηχανίας, της ανταγωνιστικότητάς της, αλλά κυρίως
της εµπιστοσύνης των πολιτών στον κλάδο. 

Θέλω ειλικρινά να σας διαβεβαιώσω –νοµίζω ότι το έχετε κα-
ταλάβει κι εσείς- ότι οι ενέργειες από την πλευρά του Υπουρ-
γείου µας θα συνεχιστούν και θα κορυφωθούν µε την κατάθεση
του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου, στο οποίο κι εσείς αναφερθή-
κατε. 

Βεβαίως, οι ενέργειες που θα γίνουν, όχι µόνο από το δικό µας
το Υπουργείο, αλλά και από τα υπόλοιπα εµπλεκόµενα Υπουρ-
γεία, θα φέρουν πραγµατικά το επιθυµητό αποτέλεσµα και
θεωρώ ότι θα κάνουµε τη διαφορά µε τις υπόλοιπες ευρωπαϊκές
χώρες. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε την

κυρία Υπουργό. 
Όσον αφορά την τέταρτη µε αριθµό 1070/29-6-2016 επίκαιρη

ερώτηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Δράµας της Δηµο-
κρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Χαράς Κεφαλίδου
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την ελεύθερη είσοδο
στα µουσεία και τους αρχαιολογικούς χώρους για τους εικαστι-
κούς καλλιτέχνες, θα ήθελα να σας πληροφορήσω ότι ο Αναπλη-
ρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Χουλιαράκης µού είπε πως έχει
ενηµερώσει την κ. Κεφαλίδου ότι έχει επιλυθεί το αίτηµα, έχει
υπάρξει και σχετική απόφαση. Δεν ξέρω εάν πρόλαβε τον
Υπουργό η κ. Κεφαλίδου ή επέσπευσε τη διαδικασία αυτή. 

Κυρία Κεφαλίδου, θέλετε να πείτε κάτι, µιας και είστε εδώ;
ΧΑΡΟΥΛΑ (ΧΑΡΑ) ΚΕΦΑΛΙΔΟΥ: Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Σας ακούµε.
ΧΑΡΟΥΛΑ (ΧΑΡΑ) ΚΕΦΑΛΙΔΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Σεβόµενη την κοινοβουλευτική διαδικασία, είµαι εδώ σήµερα.

Ενηµερώθηκα χθες από τον κ. Χουλιαράκη ότι η επίκαιρη ερώ-
τηση που κατατέθηκε από τη µεριά µας κινητοποίησε τις διαδι-
κασίες και έτσι έχουµε θετική έκβαση.

Θα ήθελα να παρακαλέσω θερµά, επειδή οι κοινές υπουργικές
αποφάσεις µέχρι να γίνουν νόµοι έχουν και την έκδοση του ΦΕΚ,
να επισπευσθεί όσο το δυνατόν η διαδικασία, γιατί οι θερινοί
µήνες είναι οι πιο κρίσιµοι για τους ανθρώπους που ασχολούνται
µε τα εικαστικά. Είναι οι µήνες που η παρουσία τους στα µουσεία
και στους αρχαιολογικούς χώρους είναι πιο έντονη. Είναι κρίµα
να χαθεί και άλλος πολύτιµος χρόνος.

Ευχαριστώ θερµά και τον κύριο Υπουργό και εσάς για τη δυ-
νατότητα που µου δώσατε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε την
κ. Κεφαλίδου. Θα κάνουµε ό,τι είναι δυνατόν, ώστε να γίνει η έκ-
δοση του ΦΕΚ όσο γίνεται πιο γρήγορα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά
της Παρασκευής 6 Μαΐου 2016, του Σαββάτου 7 Μαΐου 2016, της
Κυριακής 8 Μαΐου 2016, της Δευτέρας 9 Μαΐου 2016, της Τετάρ-
της 11 Μαΐου 2016 και της Πέµπτης 12 Μαΐου 2016 και ερωτάται
το Σώµα αν τα επικυρώνει. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς τα Πρα-

κτικά της Παρασκευής 6 Μαΐου 2016, του Σαββάτου 7 Μαΐου
2016, της Κυριακής 8 Μαΐου 2016, της Δευτέρας 9 Μαΐου 2016,
της Τετάρτης 11 Μαΐου 2016 και της Πέµπτης 12 Μαΐου 2016 επι-
κυρώθηκαν.

Θα αναγνώσω τώρα τις επίκαιρες ερωτήσεις που δεν θα συ-
ζητηθούν.

Η ενδέκατη µε αριθµό 914/27-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του
δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Πειραιώς του Λαϊκού Συνδέ-
σµου-Χρυσή Αυγή κ. Ιωάννη Λαγού προς τον Υπουργό Παιδείας,
Έρευνας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη «δηµιουργία παρά-
νοµων νηπιαγωγείων και οικοτροφείων στην Ξάνθη», δεν θα συ-
ζητηθεί.

Η δωδέκατη µε αριθµό 545/15-2-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
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τερου κύκλου της Βουλευτού Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου–
Χρυσή Αυγή κ. Ελένης Ζαρούλια προς τον Υπουργό Υγείας, σχε-
τικά µε τα προβλήµατα λειτουργίας στο ΕΚΑΒ, οµοίως δεν θα
συζητηθεί.

Η τρίτη µε αριθµό 1081/4-7-2016 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου
κύκλου του Βουλευτή Κιλκίς του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή
Αυγή κ. Χρήστου Χατζησάββα προς τον Υπουργό Παιδείας,
Έρευνας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη στελέχωση και ανά-
πτυξη του Τµήµατος Σχεδιασµού και Τεχνολογίας Ένδυσης
(ΣΤΕ) του ΤΕΙ στο Κιλκίς, δεν θα συζητηθεί λόγω απουσίας της
αρµόδιας Υπουργού στο εξωτερικό και συγκεκριµένα της κ. Ανα-
γνωστοπούλου, η οποία είναι στην Κίνα µε τον κύριο Πρωθυ-
πουργό.

Η έβδοµη µε αριθµό 1083/4-7-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή A’ Θεσσαλονίκης της Ένωσης Κεντρώων
κ. Ιωάννη Σαρίδη προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής
Ανασυγκρότησης, σχετικά µε το σύστηµα πυροπροστασίας του
Σέιχ Σου, δεν θα συζητηθεί λόγω απουσίας του αρµόδιου Υπουρ-
γού κ. Τόσκα στο εξωτερικό.

Η δεύτερη µε αριθµό 1074/1-7-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Χαλκιδικής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γε-
ωργίου Βαγιωνά προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής
Ανασυγκρότησης, σχετικά µε τον κίνδυνο διακοπής της κατα-
σκευής ζωτικής σηµασίας έργων στην Χαλκιδική, δεν θα συζητη-
θεί λόγω αναρµοδιότητας.

Η τρίτη µε αριθµό 1069/28-6-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Εύβοιας του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή
Αυγή κ. Νικολάου Μίχου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων, σχετικά µε την «ανακριβή τηλεπισκόπηση των
εκτάσεων που οδηγεί σε πρωτοφανές οικονοµικό αδιέξοδο τους
βαµβακοκαλλιεργητές», δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του
αρµόδιου Υπουργού εξαιτίας ανειληµµένων υποχρεώσεων. Θα
επαναπροσδιοριστεί, όµως, για συζήτηση.

Η πέµπτη µε αριθµό 1084/4-7-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδος κ. Χρήστου Κατσώτη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την
εφαρµογή των Συλλογικών Συµβάσεων Εργασίας στα ξενοδο-
χεία, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του αρµόδιου Υπουργού
κ. Κατρούγκαλου.

Η δεύτερη µε αριθµό 1075/1-7-2016 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-
ρου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Σπυρίδωνος-Αδώνιδος Γεωργιάδη προς τον Υπουργό Υγείας,
σχετικά µε τη λήψη µέτρων για τον περιορισµό του παράνοµου
εµπορίου φαρµάκων, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του
Υπουργού Υγείας κ. Ανδρέα Ξανθού.

Η πρώτη µε αριθµό 5701/27-5-2016 ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ–ΔΗΜΑΡ κ.
Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε
τον σχεδιασµό για την έναρξη λειτουργίας του πολυδύναµου Ια-
τρείου Τυµπακίου Ηρακλείου Κρήτης, δεν θα συζητηθεί λόγω κω-
λύµατος του αρµόδιου Υπουργού.

Ο Βουλευτής κ. Κεγκέρογλου είναι παρών και έχει για λίγο τον
λόγο.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Ένα σηµαντικό θέµα µε το οποίο ασχολείται η ερώτηση, την

οποία έχουµε καταθέσει ως γραπτή, δεν απαντήθηκε και έρχεται
ως αναπάντητη µε τη σηµερινή δήλωση του Υπουργού για κώ-
λυµα. Ελπίζω να υπάρχει σοβαρός λόγος που δεν ήρθε ο Υπουρ-
γός σήµερα, γιατί άκουσα ότι υπήρχαν και άλλες ερωτήσεις που
επίσης δεν απαντήθηκαν.  

Όµως, είναι εξίσου σοβαρό το θέµα για την περιοχή Τυµπακίου,
γιατί αφορά πάρα πολύ µεγάλο µέρος του πληθυσµού. Το πολυϊα-
τρείο είναι έτοιµο από χρηµατοδότηση του ΕΣΠΑ, ως κτηριακή
υποδοµή και ως τεχνολογικός εξοπλισµός. Είναι, εν πολλοίς, ολο-
κληρωµένη αυτή η υποδοµή και χρειάζεται η ενεργοποίηση των
υπηρεσιών, ούτως ώστε να αρχίσει να λειτουργεί, για να αντιµε-
τωπιστούν τα µεγάλα προβλήµατα που υπάρχουν στην πρωτοβάθ-
µια φροντίδα υγείας στην ευρύτερη περιοχή της Μεσσαράς. 

Γι’ αυτό θα παρακαλούσα να µεταφέρετε στον κύριο Υπουργό
να ασχοληθεί µε το θέµα επί της ουσίας και, βεβαίως, να έρθει

την επόµενη εβδοµάδα να απαντήσει στην ερώτησή µας. 
Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστώ, κύριε

Κεγκέρογλου. 
Το θέµα που θίγετε είναι πάρα πολύ σηµαντικό. 
Κύριοι συνάδελφοι, δεν θα συζητηθούν λόγω κωλύµατος του

Αναπληρωτή Υπουργού Υγείας κ. Παύλου Πολάκη οι εξής επίκαι-
ρες ερωτήσεις:

Η πέµπτη µε αριθµό 1080/4-7-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή Λαρίσης των Ανεξαρτήτων Ελλήνων
κ. Βασιλείου Κόκκαλη προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τη
στελέχωση του ΕΚΑΒ στον Νοµό Λάρισας και τη δηµιουργία το-
µέων ΕΚΑΒ σε κέντρα υγείας του Νοµού Λάρισας.

Η έκτη µε αριθµό 1044/27-6-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Δράµας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Χρήστου Καραγιαννίδη προς τον Υπουργό Υγείας,
σχετικά µε την επαγγελµατική και εργασιακή αναβάθµιση των
«βοηθών νοσηλευτών».

Η δέκατη τρίτη µε αριθµό 944/3-6-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
τερου κύκλου της Βουλευτού Αττικής της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Παρασκευής Χριστοφιλοπούλου
προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τους ασθενείς, που χει-
ρουργούνται µε δικά τους έξοδα στο Πανεπιστηµιακό Γενικό Νο-
σοκοµείο Θεσσαλονίκης «ΑΧΕΠΑ».

Η δέκατη έκτη µε αριθµό 935/31-5-2016 επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Πειραιώς των Ανεξαρτήτων
Ελλήνων κ. Δηµητρίου Καµµένου προς τον Υπουργό Υγείας, σχε-
τικά µε τις ελλείψεις και τα προβλήµατα του στόλου του ΕΚΑΒ.

Οµοίως, η δέκατη πέµπτη µε αριθµό 966/7-6-2016 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Πειραιώς των Ανε-
ξαρτήτων Ελλήνων κ. Δηµητρίου Καµµένου προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε την κατάσταση στο Γενικό Κρατικό Νίκαιας. 

Οµοίως, η δέκατη έβδοµη µε αριθµό 825/25-4-2016 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Β’ Πειραιώς της Ένω-
σης Κεντρώων κ. Θεοδώρας Μεγαλοοικονόµου προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε την υπολειτουργία του Αντικαρκινικού Νοσο-
κοµείου Μεταξά.

Λόγω κωλύµατος του Υπουργού Περιβάλλοντος και Ενέργειας
κ. Πάνου Σκουρλέτη δεν θα συζητηθούν οι εξής επίκαιρες ερω-
τήσεις:

Η έβδοµη µε αριθµό 1041/24-6-2016 επίκαιρη ερώτηση του
δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Θεσσαλονίκης των Ανεξαρ-
τήτων Ελλήνων κ. Γεωργίου Λαζαρίδη προς τον Υπουργό Περι-
βάλλοντος και Ενέργειας, σχετικά µε τις εξετάσεις λήψης
πιστοποιητικού επιτυχούς εξέτασης των Ενεργειακών Επιθεωρη-
τών. 

Η όγδοη µε αριθµό 1043/24-6-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή Αργολίδας της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ- ΔΗΜΑΡ κ. Ιωάννη Μανιάτη προς τον Υπουργό
Περιβάλλοντος και Ενέργειας, σχετικά µε την προαναγγελία τρα-
γικών εξελίξεων στον τοµέα της παραγωγής ηλεκτρικής ενέρ-
γειας. 

Λόγω κωλύµατος του Υπουργού Παιδείας, Έρευνας και Θρη-
σκευµάτων κ. Νικολάου Φίλη δεν θα συζητηθεί η ένατη µε αριθµό
1047/27-6-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βου-
λευτή Α’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
κ. Ιωάννη Δελή προς τους Υπουργούς Παιδείας, Έρευνας και
Θρησκευµάτων και Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότη-
σης, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την εκπαίδευση των προ-
σφύγων.  

Επίσης, λόγω κωλύµατος του Υπουργού Οικονοµικών κ. Ευ-
κλείδη Τσακαλώτου δεν θα συζητηθούν οι εξής επίκαιρες ερω-
τήσεις: 

Η δέκατη µε αριθµό 1042/24-6-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών των Ανεξαρτήτων Ελλήνων
κ. Αθανασίου Παπαχριστόπουλου προς τον Υπουργό Οικονοµι-
κών, σχετικά µε τον εξωδικαστικό συµβιβασµό του ελληνικού δη-
µοσίου µε τη «SIEMENS». 

Η δέκατη τέταρτη µε αριθµό 961/7-6-2016 επίκαιρη ερώτηση
του δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Θεσσαλονίκης του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αθανασίου Βαρδαλή προς



τους Υπουργούς Οικονοµικών και Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε
την Ελληνική Βιοµηχανία Οχηµάτων («ΕΛΒΟ Α.Β.Ε.»). 

Επίσης, για τον ίδιο λόγο δεν θα συζητηθεί η δεύτερη µε
αριθµό 4375/304/31-3-2016 ερώτηση και αίτηση κατάθεσης εγ-
γράφων του Δ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή Α’ Αθη-
νών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Νικήτα Κακλαµάνη προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε το οικονοµικό µέγεθος της
σύµβασης µε τον Κιµ Γκλεν. 

Για τον ίδιο λόγο δεν θα συζητηθεί και η τρίτη µε αριθµό

3062/10-2-2016 ερώτηση του Ανεξάρτητου Βουλευτή Λακωνίας
κ. Λεωνίδα Γρηγοράκου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε την αποζηµίωση των µεριδιούχων Συνεταιριστικών Τραπεζών.

Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επίκαιρων ερωτήσεων.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Με τη συναίνεση

του Σώµατος και ώρα 11.55’ λύεται η συνεδρίαση.

12812 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                 ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


